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DZIŚ
w numerze:

• Z do
świadczeń 

wykładowcy 
szkolenia 

partyjnego 
— sir. 3.

• Po Ple
num RZK — 
str. 4
• „Domek 

jak z bajki” 
— str. 5

• Sudec
ka Wiosna 
BT — str. 6.

HUTNIK ZREMISOWAŁ 
Z GWARDIĄ

Piłkarskie spotkanie Hutni
ka z Gwardią W-wa zakończy
ło się w czwartek wynikiem 
remisowym 0:0. Gwardia tym 
razem grała o wiele słabiej niż 
zwykle, a przed utratą bra
mek uratował ją jedynie 
świetnie broniący bramkarz 
Pocialik. Gdyby nie cn. Hut
nik mógłby wygrać ten mecz, 
oddano bowiem wiele groź
nych strzałów na bramkę prze
ciwnika.

Na zdjęciu1 przed bramką 
Gwardii.

FOT. J. ROSKIEWICZ '

W grupie partyjnej w W-17 zainteresowała towarzyszy przede 
wszystkim rola organizacji partyjnej.

Członkowie partii w HiL 
omawiają 

problemy VIII Plenum
Konieczna jest 

ofensywna postawa

ZALEDWIE kilka dni mi
nęło od zakończenia obrad 
VIII plenum KC partii i 
opublikowania materiałów na 

nim omawianych, a już w or
ganizacji partyjnej w naszej 
hucie przystępuje się do zapo
znania z nimi grup partyjnych, 
do szerokiej dyskusji nad spo
sobami wdrożenia w życie 
wytycznych ustalonych w wy
niku plenum. Z notesem re
porterskim i aparatem foto
graficznym udajemy się do 
kombinatu, by posłuchać, ja
kie sprawy poruszone na VIII 
plenum znalazły najżywszy 
oddźwięk wśród członków na
szej hutniczej organizacji, jak 
dyskutuje się na tematy wszy
stkim bliskie, bo dotyczące co
dziennego życia każdego z nas, 
całej huty.

Organizacja partyjna w Pio
nie Głównego Mechanika je
dna z pierwszych w hucie roz
poczęła w grupach partyjnych 
omawianie tematyki VIII ple
num.

— Gdzie dzisiaj, tow. sekre
tarzu? — zwracamy się tele
fonicznie z zapytaniem do I 
sekretarza KZ PZPR w TM 
tow. E. Cisowskiego. Okazuje 
się, że w świetlicy W-17 i w 
W-3.
TEMAT: GŁÓWNE OGNIWO 

— ORGANIZACJA
PARTYJNA

Szum z hali na W-17 do
chodzi aż tutaj do świetlicy, 
w której zebrała się grupa 
partyjna z oddziału warszta
tu regeneracji. Nie ma teraz 
grupowego tow. T. Litwy, któ
ry pracuje na późniejszej 
zmianie, ale w zebraniu ucze
stniczy także I sekretarz OOP 
L. Olbrycht. Zebranie prowa
dzi wykładowca tow. T. Choro- 
bik, wokół którego zgrupowali 
się pozostali uczestnicy zebra
nia w’ liczbie jedenastu. Na 
stole rozłożona Trybuna Ludu 
z 17 maja z referatem tow. 
Z. Kliszki z VIII plenum, tak 
że nawet nie trzeba się py
tać, czy trafiliśmy na zebra • 
nie, o które nam chodziło.

— Wybraliśmy na dziś ten 
fragment wystąpienia tow. Z. 
Kliszki. w którym mówił on 
na plenum o roli organizacji 

partyjnej — objaśnia tow. T. 
Chorobik. Oczywiście tematów 
jest w tym jednym referacie 
tak dużo, że będzie się do nich 
powracać przez dłuższy czas. 
Najpierw jednak wybraliśmy

Zaczyn* sił dyskusja na zebrania grupy partyjnej Przygotowania 
Produkcji w W-3.

to, co dotyczy bezpośredni 
samych organizacji partyjnych, 
jako głównych ogniw pracy 
partyjnej. Rozumiemy, że ca
ła praca partyjna opiera się 
na działalności organizacji 
partyjnych, a ta ostatnia wpły
wa bezpośrednio na pracę ca

łego zakładu czy wydziału w 
naszej hucie.

— Dziś pierwsze szkolenie, 
potem będą dalsze w zakresie 
tematyki poruszonej w refe-

Fot. J. ROSKIEWICZ 

racie na VIII plenum, jest bo
wiem cna tak bogata, że trze
ba jej poświęcić kilka szko
leń, nie mówiąc już o tym, że 
wytyczne tego plenum będą 
dla nas ukierunkowaniem ca
łej działalności partyjnej — 
dorzuca tow. L. Olbrycht.

ŻYWE ZAINTERESOWANIE
Rozmowa staje się ogólna. 

Towarzysze czytali już wcześ
niej publikacje z przebiegu 
plenum i znaja treść referatu 
i obrad. W Trybunie Ludu i w 
innych gazetach, które grupa 
prenumeruje, nie wspominając 
już o tym. że każdy kupuje 
gazety również dla siebie, do 
domu.

— Bardzo zainteresowało 
mnie wszystko, o czym mó
wiono w dyskusji na VIII ple
num — stwierdza z kolei tow. 
M. Skoczyński. Szczególnie zaś 
wypowiedź tow. E. Gierka. I 
sekretarza KW w Katowicach.

Inni mówią o wystąpienia 
tow. Cz. Domagały, I sekreta
rza KW w Krakowie, jeszcze 
inni o najbardziej ich intere
sujących sprawach ekono
micznych. które uwypukliły 
się na plenum. Zwrócono też 
uwagę na wynikającą z wy
tycznych tego plenum potrze
bę dalszej walki z biurokracją, 
z przerostami administracyj
nymi, które tow. L. Olbrycht 
określa, jako walkę przeciw 
nadmiarowi papierków, prze
ciw papierkowej robocie, czę
stokroć utrudniającej pracę w 
produkcji.

Trzeba wzbogacać 
formy szkolenia

Jesteśmy już w W-3, gdzie 
zebranie ma grupa partyjna z 
Przygotowania Produkcji. I tu 
tematem zebrania jest VIII 
plenum, a dokładnie referat 
tow. Z. Kliszki, który omawia 
sekretarz OOP tow. .1. Kapcia. 
Ośrodkiem zainteresowania 
staje się numer Trybuny Lu
du. Pocieszamy towarzyszy 
wiadomością zasłyszaną dziś 
w „Ruchu”, że za kilka dni 
ukażą się w druku broszury z 
materiałami plenum.

(Dalszy ciąg na str. 2)

22 maja br. odbyło się po
żegnanie długoletniego dyrek
tora inwestycji w HiL inż. Z. 
t.OKFTIIA, który przechodzi na 
stanowisko dyrektora Biprostalu 
w Krakowie. W spotkaniu z tej 
okazji wzięli udział wiceminister, 
dyr. generalny ZHZiSt. ' R. 
TRZCIONKA, dyr. inwestycji 
Zjednoczenia Z. MALEWSKI, kie
rownictwo polityczno-gospodar
cze huty z I sekretarzem KF 
PZFR w hucie T. WACHOWSKIM 
na czele i szeroka reprezentacja 
służb inwestycyjnych kombinatu.

Kwiaty I przemówienia były 
podziękowaniem dla dyr. Z. Lo- 
retha za wkład pracy wniesio
ny rrzez niego i pracowników

• w Biprostalu
® w Inwestycjach Hit 
— nowi dyrektorzy 
pionu inwestycyjnego w budowę, 
a następnie rozbudowę Huty im. 
Lenina. Podkreślił to w swe im 
wystąpieniu wiceminister R. 
Trzcianka, dołączając zarazem 
podziękowania dla wszystkich 
pracowników inwestycji HiL.

W Imieniu kierowniczego kolek
tywu huty zabrał głos I sekre
tarz KF T. Wachowski, podkre
ślając udział dyr. Z. Loretba w 
budowie kombinatu i stwierdza
jąc, iż będzie on również po
mocny w dokończeniu rozbudo
wy huty, pełniąc kierowniczą 
pracę w Biprostalu, ściśle współ
pracującym z naszą hutą. A bę
dzie to przebiegało w szerokim 
zakresie, wobec faktu, że dyr. Z. 
I.oreth zna wszelkie potrzeby 
kombinatu. Ponadto w Imieniu 
dyrekcji HiL wystąpił dyr. eko
nomiczny S. SUCHONSKI, a jako 
przedstawiciel współpracowników 
mgr inż. Z. Loretha ze służb in
westycyjnych IliL inż. S. NOWA
KOWSKI.

Nowym dyrektorem inwestycji 
w Hucie im. Lenina został mia
nowany dotychczasowy zastępca 
dyr. Z. Loretha, mgr inż. A. 
KtINZ, któremu życzono sukce
sów w pełnieniu odpowiedział, 
nycli obowiązków w naszej hu
cie. ik.

Jak usprawnić gospodarkę 
częściami zamiennymi?
Tematem, któremu zostało 

poświęcone kolejne posiedze
nie Komisji Głównej VII ple
num w naszej hucie 22 maja, 
był bardzo istotny problem 
części zamiennych. Istotny 
dlatego, gdyż ich brak nieraz 
poważnie komplikuje przepro
wadzanie remontów urządzeń 
hutniczych w wydziałach.

Materiały analityczne oraz 
opracowane wnioski w tej 
sprawie przedstawiła podko
misja d s gospodarki remon
towej. Jak wygląda zużycie 
części zamiennych w hucie? 
W r. 1965 zużyto ich w HiL 
ponad 16 tys. ton, następnie 
jednak zaznaczył się spadek 
tej ilości do 15 tys. ton w 
r. 1965, tj. o 9 proc. Na lata 
następne jednak przewiduje 
się wzrost zużycia części za
miennych. ze względu na roz
budowę huty i rosnące potrze
by remontowe — do 25 tvs. 
ton w r. 1970. Trzeba dodać, 
iż dla uzupełnienia braków 
w częściach zamiennych pod
jęto reeenerację części za
miennych we własnym zakre
sie huty, która wzrasta od 
r. 1965.

Dla zmniejszenia 
niedoboru

Problemem w br. jest nie
dobór części zamiennych, 
wynikający z konieczności do

konywania rekonstrukcji i u- 
zupełnień inwestycji, w wy
niku niedopracowań projek
towych. Warto też podać, że 
na części zamienne w br. 
przewiduje się wydatkowanie 
kwoty 796 min zł. W tym po
ważną, bo 37-procentową 
część stanowią koszty mate
riałów ogniotrwałych, co wy
raźnie wskazuje jeden z kie
runków oszczędności, które 
należałoby poczynić.

Wśród wniosków zgłoszo
nych przez podkomisję i dys
kutowanych na posiedzeniu 
Komisji Głównej znalazły s;ę 
także dotyczące władz nad
rzędnych i zakładów produk
cyjnych wsrółpracii’acvch i 
naszą hutą. Np. poddano pod 
dyskusję wniosek o wystąpie
nie bv zakłady kooperujące 
produkowały pełny asorty
ment części zamiennych, po
trzebnych hucie, gdyż w o- 
becnej sytuacji huta musi 
p-odukować je sama, wiązać 
swój potencjał wydziałów re
montowych. potrzebny do in
nych prac. M. in. chodzi też o 
takie drobniejsze asortymen
ty. ale konieczne, jak śruby. 
Zmniejszyć tak’“ powinno się 
zużycie części zamiennych dla 
nowych inwestycji, a wniosek 
ten jest również adresowany 
do naszych Inwestycji. Wiele 

(Dokończenie na str. 2)

PRZODUJĄ Cc
w produkcji eksportowej
Jednym z ważnych artykułów eksportowych naszej 

aj huty jest piach a ocynkowana. Wędruje ona 
do licznych krajów świata przynosząc gospodarce pol

skiej dewizy. Popyt na tego rodzaju blachę jest duży, 
••ora ją chętnie nawet najbardziej uprzemysłowione kraje 
tzw. strefy dolarowej. Plany dostaw eksportowych wyko
nywane są na ogól rytmicznie, często nawet z wyprzedze-

niem terminów. Również jakość nie budzi zastrzeżeń. 
Na naszych zdjęciach przedstawiamy grupę przodują
cych pracowników Ocynkowni Ciągłej Blach HiL, wno
szących ogromny wkład w produkcję eksportową. Dba
jących i o dobre wyniki ilościowe i co najważniejsze 
o wysoki standard jakości blachy. Od str. lewej: STEFAN 
MATRAS — operator urządzeń. KAZIMIERZ GRA
BEK — operator, JOZEF ZAWORA — I ocynko- 
wacz. KAZIMIERZ1 LEMART — I ocynkcwacz. JAN KA
LETA — st.. ocynkawacz. TADEUSZ KIEROŃSKI — 
I operator, ADAM NOWAK — sortowacz pakowacz. AL
FREDA SKUTEK — ewidentka, aktywistka związkową, 
JERZY KOWALSKI — sdrtowacz-pakowacz, LEON DO
MAGAŁA — I operator. foło: q ŁUCKOS



Str. 2 GŁOS NOWEJ HUTY Nr 21 (546) 1

Członkowie partii 
omawiają problemy VIII Plenum

(Dokończenie ze str. 1) 
NIE MOŻEMY BYC 

OBOJĘTNI
Temat dzisiejszy? Zadania, 

jakie wynikają dla organizacji 
partyjnej i grupy z VIII ple
num oraz formy pracy wy
chowawczej. I tutaj również 
towarzysze mówią o tym, co 
najgłębiej zainteresowało ich 
w materiałach plenum. A więc 
Iow. S. Wożnlczkę sprawy mię
dzynarodowe, z problemem 
odwetowej polityki NRF oraz 
bohaterską walką Wietnamu 
na czele. Podkreśla on jak 
bardzo te sprawy wiążą się z 
nami, z naszym krajem, oraz 
to że nikt, a w szczególności 
żaden z towarzyszy partyjnych 
nie może zostać obojętny wo
bec tych problemów.

Tow. Z. Ostróżka mówi o 
konieczności zwiększenia z na
szej strony propagandy, a tak
że propagandy wizualnej dla 
skutecznego wyjaśniania, in
formowania i przeciwdziała
nia infiltracji wrogiej propa
gandy. na którą jej ośrodki dy
spozycyjne w NRF i USA ło
żą wielkie sumy pieniędzy. U- 
waża to zadanie za pierwszo
planowe po Zjeździe bratnich 
partii, który także nakreślił 
kierunki działania. Bardzo 
ciekawe są uwagi tego towa
rzysza o potrzebie wzbogaca
nia ferm propagandy partyj
nej za pomocą filmów, jakie
caaSBBBBBBBBBBB>■■■■■■■■■■■■■«■

Wybuch gazu
zniszczył kiosk OZR
Tylko szczęśliwy zbieg o- 

koliczności sprawił, że wy
buch gazu w pomieszczeniach 
kiosku OZR-u w Wydziale 
Konstrukcji Stalowych HiL, 
nie pociągnął za sobą wypad
ku. Było to bowiem w nie
dzielę 21 bm., w kiosku nie 

i przebywał wówczas nikt z 
' personelu. Wybuch gazu ko-

PODZIĘKOWANIE
kierownictwu, organiza

cji partyjnej i Radzie Za
kładowej Walcowni Drob
nej i Drutu, dyrekcji HiL 
za pomoc i opiekę w czasie 
choroby mojego męża 
FRANCISZKA PIĘKOSZA 
jak rówież za pomoc w 
zorganizowaniu pogrzebu

składa
EMILIA PIĘKOSZ 

wraz z rodziną.

Czy tablica informująca o miejicti parkowania pojazdów musi 
zaimow-i tak eksponowane miejsce? Warto by przenieść ją na 
bok — tak przynajmniej sądzi nasz fotoreporter. Fot. ... Cliojecki

PODZIĘKOWANIA
DLA ZESPOŁÓW ZDK HiL

Z okazji imprez 1-majo- 
wych i Dnia Hutnika, bogate 
programy artystyczne zapre
zentowały zespoły Domu Kul
tury HiL. M. in. Młodzieżowa 
Estrada Poetycka wystąpiła 
na Akademii 1-majowej w 
CRZZ, w Warszawie, przed
stawiając montaż poezji re
wolucyjnej wg. tekstu J. Kor
czaka pt. „Kiedy znów będę 
mały”. Program podobał się 
bardzo, o czym świadczą wy
razy serdecznych podzięko
wań, nadesłane do ZDK HiL 
od Zespołu Oświaty i Upo
wszechnienia Kultury CRZZ.

Podobne podziękowanie o- 
trzymano ze Zjednoczenia 
Hutnictwa Żelaza i Stali z 

dotychczas mogliśmy oglądać 
głównie tylko w Telewizji. 
Np. o Stanglu i o wszystkim, 
co robi się obecnie dla wy
mierzenia sprawiedliwości po
zostającym na wolności zbrod
niarzom wojennym, o aktual
nych zagadnieniach międzyna
rodowych.

Podkreśla również taką po
trzebę tow. J. Kapcia. Jest 
mowa o audycjach telewizyj
nych dr W. Zina, które — 
jak słyszymy — powinny 
szerzej objąć tematykę ziem 
zachodnich naszego kraju. 
Chwalą telewizję wrocławską 
za świetne audycje na te te
maty, znakomicie przeciwdzia
łające wrogiej propagandzie, 
którą w NRF karmi się masy 
robotnicze. Z kolei jest mowa 
o tym, że bogata problematy
ka VIII plenum jest bliska ro
botnikom i dlatego, po jej 
przedyskutowaniu w grupach 
partyjnych, trzeba z nią wyjść 
do całych interesujących się 
nią żywo załóg, do wszystkich 
bezpartyjnych pracowników, 
dla jak najpełniejszego wpro
wadzenia w czyn wszystkich 
kierunków wskazanych przez 
plenum.

TRZEBA STAWIAĆ 
NA NOWE FORMY

— Dla mnie jedną z najis
totniejszych części wystąpie
nia tow. Z. Kliszki są sprawy 
szkolenia — dodaje jeszcze
■•■■•■■■■■■■■•■■■•■■■■■■•■■■■a 
ksowego nastąpił ok. godz. 12 
w południe.

Skutki wybuchu okazały 
się fatalne. Kiosk uległ znisz
czeniu, rozwaliły się ściany, 
zniszczone zostało wyposaże
nie jak również artykuły 
znajdujące się w kiosku. 
Przyczyny wybuchu bada ko
misja.
'■■■□■■■■■■■■■•■■■■■■■■■■■■■■■i

KOMUNIKAT 
PUM NOWA IIUTA

Przedsiębiorstwo Budow
nictwa Miejskiego Nowa Huta 
zawiadamia, że w terminie do 
dnia 14 sierpnia br. włącznie 
wypłaca nagrody z funduszu 
zakładowego za 19G6 rok. Na
grody nie podjęte w wyżej 
określonym terminie przezna
czone zostaną na inne cele.

Wypłat dokonuje kasa Za
rządu Przedsiębiorstwa Os 
Teatralne nr 9 III piętro.

Ewentualne reklamacje nale
ży składać na piśmie w Ra
dzie Robotniczej do dnia 14 
czerwca br. włącznie.

Katowic dla zespołów ZDK 
HiL, które wystąpiły na Aka
demii Centralnej z okazji 
Dnia Hutnika. Słowa uznania 
skierowano zarówno pod 
adresem poziomu artystycz
nego wykonawstwa, pięk
nych układów choreograficz
nych, barwnych stroi, jak i 
kulturalnego i wzorowego za
chowania się członków zes
połów. (bg)
•///•///•///•///•///•///•///•///•///•///

DYŻURY TC.P 
W OS. ZGODY

Prezydium Terenowej Grupy 
Partyjnej Osiedli „Zgody” poda. 
Je do wiadomości zainteresowa
nym, że dyżury odbywają się w 
każdy czwartek od godr. 16.00 — 
is.oo w Klubie SAiW C.icdle Zgo
dy bl. 3. 

tow. Ł. Szymański. Trzeba 
wzbogac'ó jego formy: zbyt 
często formalizm, werbalizm 
i słabe przygotowanie wykła
dowców ile wpływają na 
wzrost zainteresowania szkole
niem. Dlatego organizacje i 
grupy partyjne powinny wy
pracować sobie nowe formy 
szkolenia w dostosowaniu do 
snecvfiki swojego środowiska. 
Bardziej trzeba stawiać na sa
mokształcenie i sem’narviny 
system szkolenia, z przygoto
waniem się do tego przez to
warzyszy wcześniej, nrzy po
mocy odpowiedniej literatury 
i czasopism. O potrzebie sze
rokiego i szybkiego informo
wania w zakresie wydarzeń 
międzynarodowych mówi rów- 
nież tow. J. Pogoda, uważając 
iż bardzo przydatne byłyby w 
tej mierze szybko wydawane 
broszury.

Odchodzimy, pozostawiając 
trzynastu towarzyszy z tej 
grupy partyjnej, którzy będą 
prowadzić swoją dyskusję na
dal. Zatacza ona coraz szersze 
kręgi w hucie, bo VIII ple
num wynikło z potrzeb życia 
i życiu temu odpowiada.

lk.

Jak wykorzystać rezerwy
w gospodarce częściami zamiennymi?

(Dokończenie ze str. 1) 
uwagi w projektach wnio
sków poświęcono też doku
mentacji urządzeń, w której 
braki utrudniają prace re
montowe.

Zastąpić import 
krajową produkcją

dotyczyło 
importowanych, 

zastąpić 
ich pro- 
np. nie- 
smarów, 
itd.

mgr

Parę wniosków 
materiałów 
które warto byłoby 
przez uruchomienie 
dukcji w kraju, jak 
których olejów i 
taśm żaroodpornych

W wyniku dyskusji, prze
wodniczący Głównej Komisji 
dyr. ekonomiczny HiL 
inż. S. Suchoński polecił prze
pracowanie wybranych w 
ciągu obrad wniosków i skon
kretyzowanie ich ze szczegó
łowymi adresami, gdyż do
piero wtedy będą one mogły 
w ostatecznej formie wejść 
do programu usprawnienia o- 
konomiki i zarządzania w HiL, 
którego termin opracowania 
zbliża się coraz bardziej.

NA PRZYKŁADZIE 
KOLA SIMP W TM

O stopniu włączenia się or
ganizacji technicznych w wy
konanie uchwał VII plenum 
w hucie, pisaliśmy poprze
dnio, ponieważ sprawa ta 
była m. in. przedmiotem ob
rad jednego z posiedzeń 
egzekutywy KF, co świadczy 
jak wielka wagę przywiązuje 
się do działalności tych orga
nizacji. Dla przykładu zajrzyj
my dziś do Pionu Głównego 
Mechanika, gdzie można po
rozmawiać z inż. Przytułą, 
przewodniczącym Koła SIMP 
— ogólnofabrycznego w tym 
pionie — na tematy związane 
z realizacją wytycznych VII 
plenum przez członków tego 
Koła.

Jak udział ten wygląda w 
praktyce? Szczególnie aktyw
nie uczestniczy w tych pra
cach około 20 członków Koła; 
w opracowaniu materiałów — 
czytaj wniosków — zwłaszcza 
w komisji remontowej. Dalej 
w realizacji słusznych wnio
sków. Opracowywane przez 
nich zagadnienia, to ustala
nie pracochłonności remon-

KRONIKA NOT
* 31 maja godz. 18, zebra

nie zarządu oddziału SIMP z 
udziałem przewodniczących 
kół SIMP. Omówienie wyni
ków narady w sprawie projek
towania urządzeń hutniczych 
w świetle potrzeb remonto
wych.

* 31 maja godz. 18, zebra
nie zarządu oddziału SITPH, 
W programie analiza pracr 
kół SITPH w P30, W40 i 7.K.

yoi)

Na przykładzie ZK

Efekty pracy wychowawczej 
zależą od codziennego wysiłku

Takie zjawisko jest korzyst
ne dla obu stron, to jest pra
cowników i Zakładu, stanowi 
efekt pracy wyjaśniającej, na
cechowanej umiejętnym przy- 

Koksochemicznego bliżeniem do pracowników 
rosnących zadań produkcyj
nych Zakładu czy poszczegól
nych wydziałów. Unowocześ
nienie, poprawa treści propa
gandy wizualnej tak politycz
nej jak i BHP-owskiej oraz 
produkcyjnej przyczyniło się 
do zasadniczej poprawy czy
stości i kultury stanowisk 
pracy wraz z terenami mię- 
dzyobiektowymi Zakładu.

W miejsce Wieczorowej 
Szkoły Aktywu, działa obec
nie stały punkt lektorski oraz 
Klub Dyskusyjny, co pozwala 
objąć szeroki aktyw dla doko
nywania partyjnej oceny nie

Działalność organizacji spo
łeczno-politycznych, wy
siłki wielu pracowników 

od lat skupiają się w tej trud
nej pracy zarówno na terenie 
Zakładu 
jak i poza jego granicami. Ak
cji tej patronuje. wvtyc’H kie
runki działania i koordynuie 
Komisja Propagandy przy KZ 
PZPR. Wymienić tu należy:

— zespoły szkolenia partyj
nego i zawodowego,

— łączność miasta ze wsią, 
czy propagandy wizualnej oraz 
ZMS. ZZ NOT, PTTK i LK. 
Prowadząc szkolenie partyjne 
i zawodowe, organizując kur
sy podnoszenia kwalifikacji 
obserwuje się wśród całej za
łogi wzrost zapotrzebowania 
na naukę, na podnoszenie 
własnych umiejętności.

tów, usprawnionych cykli re
montowych, dokonywanie a- 
naliz kosztów remontów itd. 
Wśród wyróżniających się 
członków Koła SIMP w pra
cy nad wprowadzeniem w ży- czać na swoich stanowiskach 
cie uchwał VII plenum słyszy- pracy w realizację VII ple- 
my o inż. P. Zabawie, inż. J. num. ik.

Goście hutników
15 bm. w naszej hucie gościliś

my redaktorów naczelnych czaso
pism turj-stycznych krajów socja
listycznych, którzy przybyli do 
Polski na I Międzynarodowe Re- 
glonalnę Sympozjum Redaktorów 
Prasy Turystycznej, zorganlzowa. 
ne przez redakcję „Światowid”. 
Po zwiedzeniu kombinatu nasi go
ście spotkali się z przedstawicie
lami RZK. KF PZPR, ZF ZMS i 
Oddziału PTTK HIL, w celu za
poznania się z organizacją wy
poczynku po pracy dla naszych 
hutników oraz wymiany doświad
czeń. W spotkaniu uczestniczyli: 
W. Chomuskow — z miesięcznika 
„Turist” i W. Czerno w z kwartal
nika „Puticszcstwo po ZSRR” z 
Moskwy, K. Stanimirow — red. 
dwutygodnika „Echo" 1 M. Ml- 
czew — red. kwartalnika „Buł
garskie Kurorty” z Sofii, O. Szu- 
berova — red. miesięcznika „Kra. 
sy Domowa" 1 J. Drorąk — red. 
miesięcznika „Turist” z Pragi o- 
raz T. Sasik — red. „Krasy Slo- 
yenska” z Bratysławy, 11. ReiB- 
wald — red. miesięcznika turys
tycznego w NRD, L. Mosonyi — 
red. „Turista" z Budapesztu. E. 
Marie — z tygodnika „Turlsticke 
Novinc” z Belgradu i red. na.

Z kroniki ZBoWiD

Wieczór wspomnień

i

Zarząd Zakładowej Organi
zacji ZBoWiD przy HiL kon
tynuując cykl „Polacy na 
frontach II wojny światowej" 
zorganizował 18 maja spotka
nie z byłymi żołnierzami II 
Polskiego Korpusu, obecnie 
pracownikami 
kawiarnianej 
Domu Kultury HiL. Po przy
witaniu uczestników walk na 
Ziemi Włoskiej i przyoyłych 
gości przez wiceprzewodni
czącego Koła ob. Jana Stoja- 
kowskiego — w ozdobionej w 
czerwone maki na t’e ruin 
klasztoru Monte Cassino sali 
— mało znanymi wspomnie
niami i relacjami z walk pod 
Monte Cassino podzielili się 
mgr Mieczysław Ilcrod, o- 
becnie pracownik huty, a wó
wczas podchorąży artylerii 1 
Karpackiego Pułku Artylerii 
Lekkiej oraz dr Władysław 
Choma, profesor Wyższej 
Szkoły Pedagogicznej, wów
czas plutonowy 1 Baonu 
Strzelców Karpackich.

Uczestników walk obdarzo
no wiązankami kwiatów. Mi
łym akcentem był starannie 
przygotowany przez ZDK HiL 
program artystyczny.

huty, w sali 
Zakładowego

;b

Przeworskim, inż. J. Po
krzywce, inż. Z. Warczaku.

I jeszcze jedno pytanie na 
koniec: dlaczego nie wszyscy 
członkowie Koła włączają się 
w główny nurt prac komisji 
VII plenum? Okazuje się, iż 
przyczyną jest fakt, że wielu 
z nich pracuje na różnych 
wydziałach, jak to w Pionie 
TM bywa. Porozrzucani po 
kombinacie — starają się włą-

czelny „Światowida" Zbigniew 
Mikołajczyk oraz przedstawiciele 
naszej huty sekretarz KF PZPR 
Leopold Kowar, sekretarz RZK 
Antoni Dałkowski 1 przewodni
czący ZF ZMS Roman Brągiel.

Redaktorzy naczelni czasopism 
turystycznych żywo interesowali 
się działalnością Zakładowego Od
działu PTTK i byli pełni podziwu 
dla osiągnięć wypracowanych w 
hucie w zakresie umasowienia tu- 
rytyki 1 sportu. (md)

TABELA WYKONANIA ZADAŃ
PRZEZ HUTĘ DO 23 BM. WŁ.

proc, planu
N
99
93 

103 
HO 
101 
102
IM 
101
113
111
101
109
IM

Wydział Wlewnic 
wlewnice i płyty 
stal we wlewkach

Stalownie HiL — stal ogółem 104
ZMO — wyroby szamotowe 

wyroby zasadowe 
dolomit prażony 
wapno palone 
wyroby smolowo-dolomit. 
dolomit II

ZK — koks ogółem 
koks wielkopiecowy 
smoła 
benzol 
siarczan amonu

Aglomerownia nr 1 
Aglomerownia nr 2 
Wielkie Ficce — surówka 
Wydział Przerobu Żużla 
żużel granulowany 
żużel pumeksowy

Stalownia Martenowska
Stalownia Konwertorowa 
Wyd’lal Walcownie Wstępne 

k»si«ka prod. surowa 
produkcja gotowa 
kęsy prod. surowa 
produkcja gotowa

Walcownia Gorąca Blach 
produkcja surowa 
rredukcja gotowa

Walcownia zimna Blach 
blacha czarna prod. surowa 
produkcja gotowa 
blacha ocynkowana prod. su', 
produkcja gotowa 
biacha ocynowana ogniowo 
produkcja gotowa 
blacha ocynowana elektr. 
produkcja gotowa 
blacha trafo (taśma)

Wydział Rur Zgrzewanych 
rury prod. surowa 
produkcja gotowa 
kształtowniki gięte .

Walcownia Drobnych Profili 
profile drobne 
produkcja gotowa 
drut prod. surowa 
produkcja gotowa

Wydział W.l 
produkcja ogółem 
siat elektr. surowa 
odlewy staliwne 
odlewy żeliwne

Wydział W-3 
produkcja ogółem 
wyroby kute ogółem 
odkuwkl swob. kute 
wyroby wks

Siłownia — energia elektr. 

ns
101
102
111

103
103
107
109

101
99

103
101
101
193
91
M
93
93
M

161
*8
80

83
84
96
95

63 
103
90
63

93
94 

100 
103
94

tylko zagadnień międzynaro
dowego ruchu robotniczego 
czy zewnętrznej i wewnętrz
nej polityki PRL, ale również 
zjawisk towarzyszących naszej 
codziennej pracy. Powoduje 
to wzrost odpowiedzialności 
poszczególnych pracowników 
za wykonywane zadania, dając 
im właściwą interpretację bo
lączek naszego życia. Wzrost 
świadomości załogi, wyraź« 
się w trafnej ocenie kłopotów, 
wskazaniu ich źródeł i przy
czyn.

W akcji łączności miasta ze 
wsią prowadzone są okresowe 
wyjazdy lektorów, czy ekip 
gospodarczych do wsi Pałecz
nica w pow. proszowickim. 
Tego rodzaju formy pracy po- 
lityczno-wychowawczej maią 
już cd lat ustalone tradycje 
na terenie Zakładu.

Nienajlepsze warunki pra
cy i płacy w ZK w sto
sunku do całej huty — 
stwarzają potrzebę rozbudze
nia tradycji w zawodzie kok
sownika, wyrobienia dumy i 
odpowiedzialności za wykony
waną pracę. Zmniejszenie 
fluktuacji załogi jest tu czyn
nikiem niesłychanie ważnym. 
Coraz szersze uczestnictwo za
łogi w imprezach kultural
nych czy wycieczkach tury
styczno-krajoznawczych w po
wiązaniu z właściwą organiza
cją wypoczynku po pracy, sta
nowi dalsze elementy w dzia
łalności takich organizacji 
jak: ZMS, ZZ czy PTTK.

A jak ocenić rozwój samo
rzutnie podejmowanych przez 
załogę akcji roztaczania opie
ki nad pracownikami czy 
dziećmi pracowników naszego 
Zakładu najbardziej tego po
trzebujących? Cały ogrom 
działalności w pracy poli
tyczno - wychowawczej, ta* 
trudno wymiernej, nie zawsze 
możliwej do wprowadzenia 
drogą administracyjną, stano
wi niekończący się splot spraw 
dotyczących życia zawodowe
go i osobistego pracowników 
naszego Zakładu. WM

Ostatnie dni maja charakteryzu
ją się pilną, wytężoną i na ogół 
rytmiczną pracą większości wy
działów HIL. Zanosi się na dobre 
wyniki w skali całego miesiąca, 
na wysokie przekroczenie zadąń. 
Doskonale spisuje się załoga ZK, 
która z nadwyżką wykonała swe 
plany. Dala ona dodatkowo 5125 
ton kokzu ogolem oraz 7713 ton 
koksu wielkopiecowego. Świetnie 
pracują nasi aglomerownlcy zwła
szcza z Aglomerowni nr 2. Wy
konali oni plan z nadwyżką 15.2G9 
ton spieku. Gratulujemy. Jedno
cześnie też załoga „slarcj” Aglo
merowni dała również nadwyżkę 
wynoszącą 3353 ton spieku. W czo
łówce najlepszych załóg utrzymuje 
się załoga Wielkich Pieców. Fra- 
cuje ona bardzo równomiernie, 
doień po dniu przekracza swe za. 
dania. Nic d iwnego, że na kon
cie nadwyżek zgromadziła już 3350 
ton surówki. Pochwala należy 5ię 
też załogom obydwu stalowni HiL. 
Stalownicy z. Martenowskiej do
starczyli ponad plan 3313 ton stali, 
ich „sąsiccrzi" z Konwertorowej 
dali dodatkowo 7491 ton stali. Nad
wyżka stali ogółem wyprodukowa
nej w hucie wyniosła 10.715 ton. 
Można się spodziewać, że wynik 
ten będzie jeszere przed końcem 
miesiąca poprawiony. Bardzo do
brze i rytmicznie pracowała za
łoga Wydz. Walcownie Wstępne. 
Wykonała ona swe zadania z nad
wyżką 3490 ton kęsisk oraz 4109 
ton kęsów. Wysoko przekroczyła 
plan załoga Walcowni Zimnej 
Blach. Dala ona dodatkowo 3(B 
ton blachy „czarnej" i 215 ton 
blachy ocynkowanej. Bardzo do
bre rezultaty uzyskała też. załoga 
Wydz. Wlewnic. Wykonała ona 
plan z nadwyżką 544 ton wlewnic 
i osprzętu hutniczego.

Z minusów wymieńmy tylko nie 
wykonanie planu blachy go.-ąco- 
walcowanej (niedobór wynosi 684 
ton), blach ocynowanych (niedo
bory wynoszą 44 tony blachy ocy
nowanej ogniowo oraz. 333 ton 
blachy ocynowanej elektrolitycz
nie) i rur stalowych (niedobór — 
56 km)



Nr 21 (546) GŁOS NOWEJ HUTY Str. 3

Inicjatywa honorowego krwiodawstwa w Brygadzie Pracy Socja
listycznej pieców elektrycznych W-l datuje się jeszcze od wy
padku w Siłowni. Mistrz Paweł Bytomski wraz ze swoimi ludźmi, 
doskonale wie czym jest krew dla chorych lub poszkodowanych w 
wypadku. Brygada zrealizowała swe zamierzenie ponownego od
dania krwi w ub. tygodniu. Zjawiła się w komplecie w Stacji 
Krwiodawstwa w Nowej Hucie. Byli tu m. in. J. Szynal, K. Kot
larz, S. Dudek, S. Zuk i Paulina Tomana. Zasilili nowohucki bank 
krwi. Foto: J. ROSKIEWIC’

Znowu hełm ochronny 
ratuje życie

Mimo wielu wypadków przy pra
cy, w których posiadanie ochron 
osobistych uratowało poszkodowa
nych przed śmiertelnym urazem, 
nadal jeszcze notujemy w MiL 
przypadki zdejmowania i nieuży- 
wania hełmów w toku pracy. W 
ub. roku hełm ochronny uratował 
życie A. KUIINSKIEMU — pra
cownikowi Odlewni Staliwa. Rok 
bieżący przyniósł już nowe przy
kłady, oto jeden z nich...

JAN GORAL — ślusarz konser
wator urządzeń wentylacyjnych w 
Aglomerowni lliL dokonywał kon. 
troli wentylatorów w rejonie 
chłodni nr 4. W tym czasie trwat 
remont urządzeń i na przechodzą
cego została z wysokości około 
6 m zrzucona blacha zdemonto
wanego sita gorącego spieku, wa- 
żaca 110 kg. Spadająca blacha u- 
derzyla J. Górala w tylną część 
hełmu powodując rozlegle pęknię. 
cie. Wprawdzie hełm został znisz
czony, ale poszkodowany doznał 
tylko powierzchownego zranienia 
głowy i po tygodniowej kuracji 
opuścił szpital. Jan Górat może 
mówić o szczęściu, które zawdzię
cza stosowaniu odzieży i sprzętu 
ochrony osobistej.

Przyczyny tego wypadku, który 
omal nie zakończył się tragicznie? 
Niewłaściwa organizacja pracy 
przy remoncie urządzeń gorącego 

— Kolego, wrą- 
camy! Tam leje 
jak z cebra!

(Humor z Wy- 
icigu Pokoju)

Rys.
L. SZAI.ECKI

spieku w Aglomerowni. Brak od
powiedniego nadzoru nad pracą 
brygady utrzymania ruchu wyko
nującą roboty remontowe. Brak 
ostrożności pracowników zrzuca, 
jących zdemontowane elementy 
sita gorącego spieku z wysokości 
niemal 6 m mimo, że podest ażu
rowy, na którym pracowali umo

żliwił dobrą widoczność. Brak 
zabezpieczenia miejsca zrzutu zło
mu przed dostępem osób trzecich. 
W sumie — łamanie przepisów 
bhp 1 ich lekceważenie.

Kierownlcłwo wydziału zastoso
wało w tym przypadku surowe 
sankcje karne. Bezpośredni spraw, 
cy wypadku zostali dyscyplinarnie 
zwolnieni z pracy w HiL. Wy
mieńmy ich nazwiska — J. DU
KAŁ, b. daniel oraz s. Żelaz
ny. Mistrz służb UR — J. SĘ- 
DZIK został na okres 3 miesięcy 
pozbawiony 50 proc, premii. Me. 
chanik Wydziału r-32 inż. J. 
KLICH pozbawiony został 50 proc; 
premii na okres 1 miesiąca. Po
dobna kara pozbawienia premii 
spotkała kierownika UR — inż. 
W. BERSK1EGO.

Kary odnotowano w kartotekach 
osobowych ukaranych, co powo
duje dalsze następstwa w postaci 
pomijania przy nagrodach itp.

SŁ. STOPA

W związku z trwającą w orga
nizacjach partyjnych w hucie 
kampanią sprawozdawczą I odby
wającymi się w jej ramach ze
braniami organizacji partyjnych, 
poprosiliśmy kilku sekretarzy o 
wypowiedzi na temat przebiegu 
zebrań i najciekawszych proble
mów poruszanych przez towarzy
szy w dyskusjach. Usłyszeliśmy 
je 23 bm.

Ocena postaw
i uchwały VII plenum 

głównym nurtem 
dyskusji

— Jesteśmy u progu ostat
niego etapu kampanii sprawo
zdawczej — mówi I sekretarz 
KZ PZPR w Stalowni Marte- 
nowskiej — JÓZEF NOWOT
NY. Odbyły się już zebrania 
sprawozdawcze we wszystkich 
OOP, a wkrótce odbędzie się 
konferencja Komitetu Zakła
dowego. Podstawą dyskusji we 
wszystkich organizacjach par
tyjnych naszej wydziału sta
ły się uchwały KW z maja ub. 
roku i KF z września 65 r. 
To były główne kierunki na- 
szeJ kampanii sprawozdaw
czej i na nich bazowały dys
kusje na zebraniach. Wśród 
zagadnień poruszanych w tej 
dziedzinie, na czoło wysuwały 
się sprawy wzrostu szeregów 
partyjnych, prawidłowego ich 
rozmieszczenia oraz pracy z 
kandydatami i nowymi człon
kami partii.

Następnym ważnym zespo
łem tematów, omawianych ob
szernie na zebraniach, były 
kierunki wyznaczone przez 
uchwałę VII plenum KC. 
Przede wszystkim zwracano 
uwagę na maksymalne wydo
bycie inicjatyw załogi stalow
niczej w realizacji uchwały 
VII plenum, podkreślano 
szczególnie silną mobilizację 
całej załogi, czego wynikiem 
jest zgłoszenie 728 wniosków 
w ramach prac nad wykona
niem wytycznych VII plenum. 
Na przeszło 400 wniosków za
twierdzonych do realizacji, 228 
zostało zgłoszonych przez 
członków partii.

Omawiano także przygoto
wania do wymiany legityma
cji partyjnych. Sprawa ta zo
stała w organizacjach naszych 
potraktowana w szerokim za
kresie, w ramach którego 
przeprowadzono rozmowy z 
większością członków partii 
na temat postaw ideowo-mo- 
ralnych. To bowiem stanowi 
podstawę do właściwej oceny 
postawy ideowej towarzyszy, 
której w kampanii sprawo
zdawczej poświęcano bardzo 
dużo miejsca.
Stosunki międzyludzkie
— Finałem naszej kampanii 

sprawozdawczej — relacjonuje 
I sekretarz KZ PZPR w Aglo
merowni tow. STANISŁAW 
OŁDAK — jest powstanie 2 
POP. Pierwsza z nich powsta
ła w Aglomerowni II w dniu 
18 bm., a dziś, tj. 23 maja, 
powstaje właśnie druga w 
Aglomerowni I.

W dyskusjach na zebraniach 
w naszych organizacjach par
tyjnych wysuwały się na czo

ło sprawy, wynikające z po
wstania drugiej, nowej Aglo
merowni i przyjęcia do pracy 
w całym kompleksie Aglome
rowni wielu nowych pracow
ników. Były to sprawy po
staw moralno-ideowych. a od
nośnie całej załogi — szkole
nia i przystosowania do no
wych warunków pracy w no
wym zakładzie produkcyjnym. 
Na wszystkich 5 odbytych ze
braniach ostro stawiano w 
dyskusji sprawy właściwych 
postaw, krytykowano dwuli
cowość w postępowaniu, jeśli 
gdzieś można się było z n;ą 
spotkać. Wiele uwagi przezna
czono omówieniu sposobów 
prawidłowej pracy partyjnej, 
począwszy od grup partyj
nych.

Zebrania sprawozdawcze
w opinii sekretarzy

Dalszy wzrost odpowiedzialności 
za efekty pracy wychowawczej

Były także głosy w dysku
sjach, poświęcone stosunkom 
międzyludzkim. Jak stwierdzo
no, nastąpiła w nich wyraźna 
poprawa i kształtują się cne w 
Aglomerowni na ogół dobrze; 
jednak notuje się jeszcze wy
padki niewłaściwego stosunku 
brygadzistów do podległych 
im pracowników. I dlatego to
warzysze czuwać będą nad 
dalszą poprawą w tym zakre
sie.

Bardzo wyraźnie zarysowa
ły się w wypowiedziach towa
rzyszy sprawy związane z rea
lizacją uchwały VII plenum 
KC, w którą włączyła się ca
ła organizacja partyjna Aglo
merowni, pociągając za sobą 
załogi obu połączonych kom
pleksów aglomerowniczych. 
Znalazło to wyraz w uspraw
nianiu organizacji pracy, w 
wyniku czego w Aglomerowni 
II można było przesunąć 90 
pracowników na inne stanowi
ska pracy, nie obsadzone. 
Członkowie partii zgłaszali też 
wnioski, dotyczące zwiększe
nia efektów produkcyjnych, 
np. przez poprawę jakości 
spieku, ulepszanie przemiału 
kamienia wapiennego, automa
tyczne dozowanie mieszanki. 
Te sprawy także wysuwały się 
na czoło zagadnień najczęściej 
przewijających się w naszej 
kampanii sprawozdawczej.

Dyskusja
zaczęła się w grupach 

partyjnych
— Do zebrania sprawozdaw

czego przygotowaliśmy się już 
na zebraniach grup partyj
nych — stwierdza I sekretarz 

OOP zmiany dziennej w Wy
dziale Wielkich Pieców, tow. 
EDMUND PIĄTKOWSKI. 
Tam bowiem najpierw oma
wiano problemy, z którymi to
warzysze chcieli przyjść na 
zebranie ogólne. O tyle ży
wsza stała się dyskusja na 
tym ostatnim. Dzięki wcze
śniejszemu zapoznaniu się ze 
sprawozdaniem organizacji 
partyjnej przez grupy, dysku
sja na zebraniu była powiąza
na z problematyką zawartą w 
podsumowaniu sprawozdaw
czym.

Jakie sprawy szczególnie 
obszernie dyskutowano? Sto
sunki międzyludzkie. To zna
czy między kierowniczymi 
pracownikami a podległą im 
załogą. Stwierdzono, iż ostat

nio zaszło wiele dobrych zmian, 
że stosunek mistrzów i kiero
wników oddziałów do załóg 
stał się o wiele bardziej życz
liwy.

Nie mniej uwagi poświęcono 
zagadnieniom wynikającym 
z VII plenum KC. Mówiono o 
usprawnieniu pracy, przede 
wszystkim o zapobieżeniu ab
sencjom w okresach, w których 
wielu pracowników zwykło 
zwalniać się do prac w polu. 
Podkreślono potrzebę uświada
miania przez członków partii 
kolegom ze stanowisk pracy, 
że takie postępowanie przerzu
ca ciężar pracy na innych, że 
jest niekoleżeńskie i niewła
ściwe w stosunku do zakładu. 
Dyskutowano możliwości prze
sunięć na nowe stanowiska 
pracy, w zakresie istniejące
go stanu załóg, dla zapełnie
nia występujących luk. Tak np. 
nastąpiły przesunięcia praco
wników z Wielkich Pieców do 
prac remontowych, które do
tąd wykonywał Mostostal.

Rozliczyliśmy się 
z wykonania uchwał

— Nasze zebranie sprawoz
dawcze miało na celu przede 
wszystkim rozliczenie się z 
wykonania uchwał KW i KF 
w sprawie postaw ideowych, 
VII plenum KC i naszej orga
nizacji partyjnej — mówi na 
wstępie I sekretarz OOP w 
W-25 Pionu Głównego Ener
getyka. tow. STANISŁAW 
KLIMCZAK.

W dyskusji podkreślono sil
nie potrzebę mobilizacji do 
ofensywy ideologicznej prze
ciw wszelkim próbom pene

tracji wstecznych poglądów i 
wrogiej infiltracji propagando
wej. Wiele miejsca znalazło 
się dla oceny postaw moral
nych, przy czym ostro potępia
no niewłaściwe postawy tych 
członków partii na kierowni
czych stanowiskach, którzy 
kiedykolwiek tolerowali lub 
nawet uczestniczyli w naduży
ciach. Wynikiem wniosków, 
potwierdzonych przez wielu 
dyskutantów, będą stałe kwar
talne oceny postaw ideowo* 
moralnych ludzi r.a kierowni
czych stanowiskach przez 
egzekutywę organizacji par
tyjnej. Pierwszą taką ocenę 
przeprowadzimy na posiedze
niu egzekutywy w dniu 13 
czerwca.

Nie zostały też pominięte w 
dyskusji zagadnienia związa
ne z realizacją uchwały VII 
plenum, przy czym podkreśla
no konieczność przodowania w 
tej dziedzinie członków partii, 
którzy powinni służyć przy- 

kladem, zgłaszając dobre, war
tościowe wnioski i włączając 
się do ich wykonania.

Także w miejscu 
zamieszkania

I sekretarz POP Wydziału 
W-17 w Pionie Głównego Me
chanika, tow. JAN MAŁEK 
zaczyna wypowiedź na temat 
przebiegu zebrania w swojej 
organizacji partyjnej od po
staw członków partii. To bo
wiem zagadnienie może naj
silniej znalazło cdbicie w dys
kusji. Postaw nie tylko na te
renie zakładu pracy, ale rów
nież w miejscu zamieszkania. 
Stąd pod dyskusyjnym ob
strzałem znalazła się działal
ność członków partii w Tere
nowych Grupach Partyjnych 
na osiedlach. W sumie ocena 
towarzyszy działających tam 
wypadła pozytywnie. Dwaj 
towarzysze, którzy wykazali 
się niewłaściwą postawą, zo
stali rozliczeni już wcześniej, 
przed zebraniem.

I tutaj na zebraniu dysku
towano i sumowano wykona
nie uchwał własnych oraz o- 
bowiązujących wszystkich 
członków partii. zwłaszcza 
realizację uchwały VII ple
num. Przeszło połowa wnio
sków zgłoszonych w ramach 
prac nad wykonaniem wytycz
nych VII plenum została opra
cowana przez członków orga
nizacji partyjnej. Dotyczą one 
usprawnienia prac remonto
wych. zacieśnienia kooperacji 
z wydziałami podstawowymi 
huty. I tu więc dominowały 
sprawy ogólne partii i zakładu 
pracy, jako głów.iy nurt dys
kusji. • ik.

Tendencje kandydatów na słuchaczy szkolenia partyjnego 
zmierzają do uczestniczenia w szkoleniach o wyższym 
poziomie, nieproporcjonalnym bardzo często do poziomu 

wiedzy ogólnej i ideowo-politycznej wiedzy kandydata. Stąd 
zróżnicowanie (niesprawdzonego poziomu) przygotowania 
do chłonięcia określonej problematyki zmusza wykładowcę 
do wyszukanej ekwilibrystyki w dostosowaniu tematyki do 
różnicy poziomów wiedzy podstawowej odbiorców.

Wniosek? Szczególnie w problematyce religioznawczej 
i światopoglądowej jak i w innych opartych na podłożu 
filozoficzno-! istorycznym — w doborze kandydatów bez
względni» należy stosować selekcję, poprzez sprawdzanie 
przygotowania kandydata do możliwości efektywnego chło
nięcia tematyki.

Ta metoda zmniejszy — może — sukcesy statystyczne, ale 
będzie efektywniejsza dla osiągnięcia realnej wiedzy przez 
słuchacza — a o to przecież chodzi.

W problematyce szczególnie określonej, takiej jak spra
wy światopoglądowe, prowadzenie szkolenia wymaga taktu, 
dużej znajomości materiału i niezbędnej wiedzy u słucha
czy — w przeciwnym razie zachodzi przejaw wulgaryzo- 
wania pojęć, co z kolei zraża innych słuchaczy do nieefek
tywnej i mechanicznej formy szkolenia.

Trzeba też sprawdzać, czy zgłaszający się o przyjęcie na 
słu"hacza problematyki polityki międzynarodowej posiada 
znajomość mapy i cho-iażby — odpowiednie do poziomu 
szkolenia — obycie polityczne, czy też niezbędne minimum 
wiedzy z zakresu spraw politycznych. Jeżeli ich nie ma. na
leży poradzić mu przejście na niższe formy szkolenia, gwa
rantujące postępy wiedzy.

PROBLEM PRZYGOTOWANIA WYKŁADOWCÓW
Lektoraty spełniają rolę czynnika ugruntowującego wie

dzę. lecz w sposób ograniczony. Ośrodek Szkolenia nie ma 
prawdopodobnie należycie prowadzonej ewidencji wykła
dowców w skali organizacji fabrycznej, stąd zawiadomienia

Przed końcem roku

Z doświadczeń
wykładowcy szkolenia partyjnego
o lektoratach nie docierają do zainteresowanych w odpo
wiednim czasie, co szczególnie mocno występuje w odnie
sieniu do instruktażu i lektoratów prowadzonych przez Wo
jewódzki Ośrodek Szkolenia.

Lektoratowe formy szkolenia mogą być traktowane jako 
uzupełnienie, aktualizowanie wiedzy. Konieczne jest nato
miast organizowanie, raz w roku, z rozdziałem problema
tyki. stacjonarnego (z oddelegowaniem) szkolenia dla wy
kładowców. Należy tu bezwzględnie zachować zasadę szko
leniowej ciągłości w zakresie specjalizacji wybranej przez 
wykładowcę i corocznego stopniowania poziomu kursu 
szkoleniowego dla wykładowców.

Zdecydowanie niepożądane jest coroczne zmienianie 
specjalności. Np. wykładowca od szkolenia historii ruchu 
robotniczego, bez uzgodnienia z nim zmiany skierowany 
zostaje na szkolenie wykładowców w zakresie problematyki 
religioznawczej. Jego stara specjalizacja — historia ruchu 
robotniczego — zostaje zarzucona, a w nowej, po jednora
zowym szkoleniu, niewiele ma do powiedzenia. Efekty ta
kiej „gospodarki” kadrami są znikome.

Inny przykład. W roku szkoleniowym 1965/66 skierowano 
mnie na będący w zakresie moich zainteresowań i przeko
nań — kurs dla wykładowców z zakresu problematyki świa
topoglądowej i historii filozofii, oreanizowany przez Wo
jewódzki Ośrodek Szkolenia. Kurs ciekawy, na wysokim

poziomie przebiegał pod znakiem obietnic — ze strony or
ganizatorów — że WSO będzie w stałym kontakcie ze słu
chaczami, że ukończenie kursu będzie udokumentowane 
zaświadczeniem, że w następnym reku szkoleniowym ten 
sam zestaw osobowy słuchaczy, w tej samej problematyce, 
przeszkolony będzie na kursie o wyższym poziomie.

Żadna z tych obietnic nic została spełniona. Wniosek? 
Nadal brak właściwych, wypracowanych form organizowa
nia szkoleń, nieekonomiczne, nieefektywne, coroczne zmie
nianie, szafowanie już przygotowanym potencjałem ludz
kim, brak konsekwencji i ciągłości działania.

MATERIAŁY I POMOCE SZKOLENIOWE
Są biedne, mało komunikatywne, w niedostatecznej ilo

ści. Np. dla problematyki filozoficznej i światopoglądowej 
brak materiałów źródłowych. Brak marksistowskiego 
opracowania problematyki z zakresu historii filozofii.

Wniosek? Publikacje z tego zakresu są trudne do osią
gnięcia przez lokalne ośrodki, np. przez Ośrodek Szkole
niowy KF.

Wnioski końcowe. — Jeżeli według wskazań VIII Plenum 
KC zawartych w referacie tow. Z. Kliszki — szkolenie ideo
we ma być skutecznym przeciwdziałaniem przeciwko pro
pagandowym formom amerykańskiej wojny psychologi
cznej — to szkolenie nasze musi być równie mocno i wni
kliwie rozpracowane organizacyjnie i naukowo od strony 
metodyki szkolenia, dydaktyki, świeżości głoszonych ha
seł oraz od strony dokładnego rozeznania środowisk, w któ
rych szkolenia mają być przeprowadzane.

W procesie ideowego wychowania powinniśmy analizo
wać wartość poszczególnych wykładowców i egzekwować 
stanowczo. abv zajęcia nie były anemiczne, ale w pełni 
aktywne i ofensywne.

M. SPYCHAŁA
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Problemy rozbudowy HiL

Kierunek działania: dozbrojenie kombinatu
W dniu 23 bm. odbyło się 

spotkanie egzekutyw KZ 
PPB HiL i KZ DI. W kon
ferencji uczestniczyli m in.: 
I sekretarz KZ PPB tow. K. 
Jasek, I sekr. KZ DI tow. mgr 
inż. R. Zarudzki, dyrektorzy 
PPB tow. tow. mgr inż. H. 
Vogt i mgr inż. T. Zerebecki 
oraz dyrektor inwestycji mgr 
inż. A. Kimz. Omówiono za
gadnienia dozbrojenia HiL i 
współpracy partyjnej.
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700 wniosków zgłosił aktyw NOT
Na terenie kombinatu dzia

ła kilka stowarzyszeń nauko
wo-technicznych. Naliczniej- 

stanowi SITPH, 
aktywną nato- 

Członkowie wy- 
organizacji oraz

szą grupę 
najbardziej 
miast SEP. 
mienionych 
ich koledzy z SIMP-u, STOP- 
u i PZITB biorą aktywny u- 
dział w pracach związanych 
z realizacją Uchwał VII Ple
num. Odbyło się w tej spra
wie ponad 100 zebrań kół i za
rządów kół. Omawiano naj
częściej możliwość zmniejsze
nia zatrudnienia w poszcze
gólnych jednostkach HiL, 
problemy związane z uspraw
nieniem gospodarki remonto
wej (tematyka ta dominowa
ła zwłaszcza 
SEP i SIMP) 
o wnioskach 
technicznych.

na zebraniach 
i dyskutowano 
organizacyjno-

szerokiej dzia-Plonem tej 
łalności jest zgłoszenie ponad 
700 wniosków, których znacz
na część (50 proc.) realizowa
na będzie pod opieką człon
ków poszczególnych stowa
rzyszeń. Do najciekawszych 
wniosków należą m. in. opra- 
cowyie optymalnych długo
ści rur wsadowych do wal
carki redukcyjnej, wprowa
dzenie automatyzacji i zdal
nego sterowania pompowni 
i stacji gazu ziemnego oraz 
ustalenie normatywów pro
dukcji w toku dla podniesie
nia rytmiczności wykonaw
stwa. Łącznie w komisjach 
i zespołach powołanych w 
wydziałach HiL do realizacji

DZIŚ OSTATNI DZIEŃ 
NAUKI. W poniedziałek 
— matura. Będzie to pią

ta już z kolei matura w Te
chnikum Zawodowym Huty 
im. Lenina. Dopuszczonych 
zostało do niej w tym roku 
157 uczniów. W poniedziałek 
i wtorek sala teatralna i sa
la 126 zamienią się w sale 
szkolne. Odbywać się tu będą 
egzaminy pisemne z języka 
polskiego i matematyki. Od 5 
czerwca maturzyści zdawać 
będą egzaminy ustne z przed
miotów zawodowych.

Najstarszym maturzystą — 
hutnikiem jest 46-letni Ma
rian Janiec — mistrz z P-51. 
Najliczniejsza (ok. 30 osób) 
jest grupa 20-latków, którzy 
do Technikum Zawodowego 
przyszli z Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej dla młodocia
nych. Zresztą średni wiek dzi
siejszych maturzystów nie 
jest wysoki: ok. 30 lat.

XV gronie tegorocznych ma
turzystów Technikum Zawo
dowego Huty im. Lenina jest 
tylko jedna kobieta — Zofia 
Wójcik, pracownica kontroli 
technicznej. Zofia Wójcik — 
bardzo solidna uczennica —

Dozbrojenie HiL, obejmują
ce 203 pozycje o wartości od 
kilku tysięcy do kilkunastu 
milionów zł, jest premiowa
nym, ważnym zadaniem dla 
wszystkich przedsiębiorstw, 
przy czym terminowe wyko
nawstwo dozbrojenia nie mo
że odbić się na postępie ro
bót w Slabingu.

O wielkości zamierzeń uję
tych w dozbrojeniu świadczą 
takie pozycje, jak: kompleks

latach 1918 do 1928 walczy! w I 
wojnie światowej w szeregach 
Wojska Polskiego.

Od młodych lat by! członkiem 
PPS do czasu zjednoczenia. Po 
wyzwoleniu pracował w wielu 
zakładach krakowskich, a w ro
ku 1953 podjął pracę w Hucie im. 
Lenina, w kontroli technicznej. 
Następnie pracował jako referent 
odbioru na wydziale W.93. Tu 
doczekał zasłużonej emerytury.-

W czasie pożegnania W. Goczoł 
otrzymał dyplom za ofiarną pra
cę w HiL. Wręczono mu także 
kwiaty i drobne upominki

Życzymy tow. Goczole i 
spokojnego wypoczynku — 
tylu latach ofiarnej pracy.

Uchwał VII Plenum bierze 
udział około 350 członków 
organizacji naukowo-technicz
nych.

JERZY OLCZYK

Spotkanie z pisarzem
Pięknym akcentem zakoń

czyła się V Olimpiada Kul
turalna w Zasadniczej Szkole 
Zawodowej HiL. W dniu 18 
bm. w sali Ogniska Młodych 
ZMS odbył się finał konkursu 
czytelniczego. Konkurs wzbu
dził wśród uczniów duże za
interesowanie, czego najlep
szym dowodem jest udział w 
eliminacjach konkursowych 
aż 400 ’osób.

Największą popularnością 
wśród uczestników konkursu 
cieszyły się książki: „Barwy 
walki", — Moczara, „Kole
dzy” — Aksionowa, „Śniegi

ZEBRANIE KOŁA 
PRZEWODNIKÓW

Zawiadamiamy członków 
Koła Przewodników PTTK w 
HiL, że zebranie koła połą
czone z okresowym szkole
niem odbędzie się w ponie
działek 29 bm. o godzinie
15.30 w sali nr 101 budynku 
„S” Centrum Administracyj
nego. Obecność obowiązkowa.

a>

W poniedziałek 
zaczynają się 

matury w hucie 
zdaje maturę wraz ze swym 
mężem.

Przewodniczącym komisji 
egzaminacyjnej jest dyrektor 
Technikum mgr Leopold Suł
kowski, jego zastępcą mgr 
inż. Stanisław Dobke.

Jeśli wszystkim się powie
dzie Huta im. Lenina zyska 
157 absolwentów z dyploma
mi techników: 63 mechani
ków, 30 hutników, 26 walco- 
wników i 38 elektryków. Li
czba absolwentów przyzakła
dowego technikum przekro
czy więc w tym roku 500. 
Dotąd uzyskało tu dyplomy 
techników 444 pracowników 
kombinatu.

Aktualnie w Technikum 
Zawodowym uczy się 539 
pracowników. Na kurs przy
gotowawczy do pierwszej 
klasy Technikum na nowy 
rok szkolny — już wkrótce 
po ogłoszeniu wpisów — zgło

rozbudowy Tlenowni z 2 blo
kiem tlenowym, rozbudowa 
Aglomerowmi nr 2, budowa 8 
wielkich budynków socjal
nych itp. Do 30 kwietnia od
dano do użytkowania 12 o- 
biektów, harmonogram prze
widuje w maju br. dalsze 34 
pozycje.

Ze strony dyrekcji obu 
przedsiębiorstw podjęto sze
reg kroków, które winny za
pewnić terminową realizację

najaktywniejszego racjonalizatora

przez KTiR 
propagowa- 

ruchu ra- 
w hucie.

Ostatnio dokonane zostało 
podsumowanie wyników kon
kursu o tytuł najaktywniej
szego racjonalizatora w Sta
lowni Konwertorowej, zakoń
czonego w grudniu ub. r. Był 
on zorganizowany 
w ramach akcji 
nia i poszerzania 
cjonalizatorskiego
Ocenie konkursowej podle
gały projekty racjonalizator
skie zgłoszone, przyjęte oraz 
zastosowane w produkcji w 
okresie trwania konkursu od 
1 stycznia do końca ub. roku. 
O zwycięstwie decydowała 
ilość punktów przyznanych 
przez jury konkursowe.

Jak wykazał konkurs —

płyną” — Bratnego. Na im
prezie finałowej 10 czytelni
ków wyłonionych w drodze 
dwustopniowych elimin^ 
toczyło roje o pierwszeństi. j. 
Na trzech najlepszych który
mi okazali się uczniowie: S. 
Sudoł kl. II II, R. Foltman 
kl. III C, R. Szczerba kl. II D, 
czekała miła niespodzianka. 
Otrzymali oni nagrody książ
kowe z rąk samego autora 
!'s!ąż-k — znanego pisarza, 
Karola Bunscha.

wraże- 
Egiptu. 
bardzo 
zakoń-

Następnie wszyscy obecni 
na imprezie wzięli udział w 
spotkaniu z pisarzem, który 
bardzo interesująco mówił o 
swojej twórczości i o 
niach z podróży do 
Spotkanie upłynęło w 
miłej atmosferze. Na 
czenie Karol Bunsch rozdawał 
uczniom autografy. Dzień ten 
na długo pozostanie w pamię
ci uczestników spotkania, któ
re zamknęło także szkolne 
imprezy z okazji Dni Oświa
ty, Książki i Prasy.

T. Ł.

siło się ponad 150 kandyda
tów. (Planuje się przyjąć 200 
osób), ffutnicy wykorzystują 
więc dogodną szansę zdoby
cia zawodowego wykształce
nia. Szczególnie godny odno
towania jest fakt, że do Tech
nikum wstępują absolwenci 
Zasadniczej Szkoły Zawodo
wej dla młodocianych a więc 
powiększa s:ę grono pracow
ników .którzy w hutniczych 
szkołach zdobywają wy
kształcenie od podstaw. Wiel
ka szkoda, że nie ma już mo
żliwości kontynuowania w 
podobnych warunkach stu
diów wyższych.

W Zasadniczej Szkole Za
wodowej dla młodocianych 
są jeszcze wolne mie!sca. W 
nowym roku szkolnym za
mierza się przyjąć ponad 300 
nowych uczniów. Z możliwo
ści zdobycia zawodu w dogo
dnych warunkach jakoś nie
zbyt chętnie korzystają dzie
ci hutników. Nadeszło wiele 
podań spoza Krakowa i byłby 
z pewnością komp’et uczniów 
gdyby szkoła dysponowała 
internatem. XV obecnej sytua
cji nie może jednak przyjmo
wać uczniów zamiejscowych.

budowy, tak, aby z końcem 
czerwca uzyskać zgodność 
wykonawstwa z harmonogra
mem robót. Wymaga to mo
bilizacji przede wszystkim ze 
strony Instalu i Elmontu. No
tuje się trudności w zakre
sie dostaw dla 2 bloku tleno
wego, stąd apel 
cji partyjnych: 
Zakł. Przemysł, 
skich Górach, w 
Zakł. Urządzeń
(skrubery!) 1 w Kieleckich 
Zakł. Urz. Chemicznych i Ar
matury Przemysł, o zwróce
nie uwagi na zamówienia dla 

HiL.

do organiza- 
w Śląskich 
w Tarnow- 
Świdnickich 

Przemysł.

(Jol)

najaktywniejszym racjo
nalizatorem w Stalowni 
Konwertorowej jest inż. 
Stanisław Wrzesiński, któ
ry uzyskał I miejsce w 
punktacji konkursowej o- 
raz nagrodę w wysokości 
3 tys. z’. Drugie miejsce 
przyznano inż. Albinowi 
Ksicniewiczowi i związaną 
z nim nagrodę 2 tys. zł. 
Trzecie miejsce zajął Ry
szard Półtorak, otrzymując 
nagrodę 1 tys. zł.

Plonem zakończonego kon
kursu u stalowników z Kon- 
wertorowni jest nie tylko wy
łonienie najaktywniejszych 
racjonalizatorów w tym wy
dziale, ale również populary
zacja ruchu racjonalizator
skiego wśród młodej załóg'. 
Szeroki oddźwięk i duże za
interesowanie. jakie zdobył 
konkurs wśród wszystkich 
pracowników Stalowni świad
czą, iż ta forma działalności 
propagandowej KTiR zdaje 
doskonale egzamin i powinna 
być jak najszerzej stosowana.

(ik.)

w

ZAPRASZAMY 
DO PORADNI

Czynna od kilku lat 
ZDK HiL Poradnia Urządza
nia Wnętrz Mieszkalnych cie
szy się dużym zainteresowa
niem mieszkańców dzielnicy i 
pracowników kombinatu. Od
wiedzają ją również miesz
kańcy Krakowa i wojewódz
twa. W każdy wtorek, w godz. 
od 13 do 20 architekt wnętrz 
Janusz Trzebiatowski udziela 
fachowych porad w zakresie 
urządzania mieszkań, doboru 
mebli, oświetlenia, elemen
tów dekoracyjnych itp.

Na miejscu katalogi i albu
my, krajowe i zagraniczne. 
Wszystkich zainteresowanych, 
zapraszamy do poradni.
iiHiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiitiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiniiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiii itiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiitiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiitiiiin

Tak się zaczyna

Niesprawny samochód wyjechał z bazy
Zaczął się sezon wiosenno-letni. Na drogi 

i ulice wyległa dzieciarnia, zaroiło się od 
pojazdów jednoślizgowych i prywatnych 

samochodów osobowych. Za ich kierowni
cami często zasiadają amatorzy, bez doświad
czenia. Dlatego też wszystkich obowiązuje 
szczególna ostrożność. Żeby nie powiększała 
się tragiczna statystyka wypadków. W se
zonie jesienno-zimowym — stosunkowo bez
pieczniejszym — w 155 wypadkach, jakie 
zanotowano w Nowej Hucie zginęło 6 osób 
a 52 zostały ranne. 75 proc, wypadków zda
rzyło się na najruchliwszych ulicach: Al. Le
nina, Al. Planu 6-letniego. ul. Igołomskiej. 
Najczęściej w godz. od 6.00 do 9.30 i od 
12.30 do 17.30.

Wśród wielu innych przyczyn (nieostrożność 
przechodniów, wymuszanie pierwszeństwa, nad
mierna szybkość, nieprawidłowe wyprzedzanie i 
wymijanie, nietrzeźwość kierowców) wypadki spo
wodowane są często zlvm san—" t—— i 
pojazdów. Z baz wyjeżdżają często niesprawne 

I technicznie samochody. Potwl-rdzily to kon roić. 
I przeprowadzone przez KD MO w Nowi Hucie.

Oto niepokojący plon 4 tylko kontroli: pośród 422 
skontrolowanych pojazdów aż 160 okazało się nie
sprawnych do Jazdy. Bez sprawnego układu hamul
cowego 1 kierowniczego, z „łysymi" oponami, z 
usterkami w oświetleniu.

Te zarzuty odnoszą się do wszystkich pra
wie nowohuckich baz transportowych. Kon
trole, o których mowa przeprowadzane by-

• ••

ły przed bazami: Nowohuckiego Przedsię
biorstwa Transportu Budownictwa. Krakow
skiego Przedsiębiorstwa Zmechanizowanych 
Robót Ziemnych, Przedsiębiorstwa Transp.- 
Spcdycyjncgo Przemysłu Cementowego. Kra
kowskich Zakładów Betoniarskich i Żelbeto
wych. Krakowskiego Przedsiębiorstwa Robót 
Drogowych, Przedsiębiorstwa Instalacji 
Przemysłowych, Chemobudowy, Huty im. Le
nina.

Stwierdzono także — we wszystkich 
kontrolowanych bazach — że nie wszystkie 
zaplanowane pojazdy mogły opuś-ić bazy, 
gdyż ich kierowcy byli nietrzeźwi. Nietrzeź
wych kierowców przyłapali kontrolerzy rów
nież za kierownicą. Stwierdzono też kombi
nacje z licznikiem kilometrów, fałszowanie 
kart drogowych.

Kierowcy wyjeżdżali z baz śmiało, kon
trola wewnętrzna bvła nowierz-howna. for
malna. W bazie KPTH filia nr 2 wogóle nie 
miała kontroli.

Jak z tych faktów wynika, odpowiedzial
ność za niebezpieczeństwo wypadków na na
szych drogach ponoszą w ogromnym stopniu 
bazy transportowe. Apelujemy więc do ni-h: 
z baz nie powinny wyruszać w teren nie
sprawne technicznie pojazdy, samochody z 
nietrzeźwymi kierowcami.

Każdy kierowca wyjeżdżający z bazy powi
nien być wypoczęty i poinformowany o aktu
alnej sytuacji biomcteorologicznej. (n)

Z plenum Rady Zakładowej HiL

Warunek awansu:
wysokie kwalifikacje

poniedziałek 22 bm. od
było się Plenum Rady 
Zakładowej Kombinatu. 

Wzięli w nim m. in. udział: 
przedstawiciel ZG Związku 
Zawodowego Hutników — 
tow. Iwanczenko oraz sekre
tarz KF Partii — tow. Najdu- 
chowski. Obrady Plenum, 
którym przewodniczył sekre
tarz RZK — tow. Alfred Mio
dowicz podjęło ważny te
mat przygotowywany wspól
nie przez Radę z Ośrodkiem 
Szkolenia Zawodowego HiL, 
w ramach realizowania u- 
chwał VII Plenum KC. a 
mianowicie: analizę aktualne
go stanu w zakresie podno
szenia kwalifikacji załogi 
huty. Referował te sprawy 
kierownik Ośrodka Szkolenia 
— tow. Kasprowski, po czym 
tow. Głowacki — przewodni
czący Komisji Oświaty i Szko
lenia Zawodowego Rady omó
wił wyniki pracy tejże Ko
misji.

Warto dodać, że omawiany 
tym razem temat jest kolej
nym etapem pracy RZK w tej 
kadencji. Prace w tej dzie
dzinie zaczęto bowiem od pro
blemu określanego umownie 
„pierwszym krokiem w pra
cy”, czyli od poczynań gwa
rantujących optymalne wa
runki nowo przyjmowanym 
do pracy w naszym kombina
cie. Natomiast trzeci etap 
stanowić będzie przegląd 
spraw zatrudnieniowo-płaco
wych, nad którym to tema-

Spotkanie aktywu związkowego 
z prokuratorem

statnio odbyła się nara
da 
Rad 

hucie i

przewodniczących 
Zakładowych w 

czołowego aktywu 
związkowego. Omówiono na 
niej węzłowe zagadnienia w 
bieżącej pracy związkowej o- 
raz przygotowania do zbliża
jącego się VI Kongresu 
Związków Zawodowych. Na
radę prowadził przew. Rady 
Zakładowej Kombinatu tow. 
Jan Stefanik.

Przy okazji aktyw związko
wy spotkał się z zastępcą pro
kuratora dzielnicy tow. Janem 
Kossakiem. Prokurator bardzo 
interesująco i szczegółowo o- 
mówił problem przestęoczości 
wśród nieletnich na terenie 
dzielnicy. Mówił też o spra
wach takich jak: rzetelność 
wystawianych, opinii o praco
wniach. wytwarzanie atmo
sfery potęoienia przestępstw 
w zakładzie, zabezpieczenie 
mieni społecznego, leczenie 
alkoholików. 

tern Prezydium Rady pracu
je już wspólnie z dyrekcją.

W dyskusji na plenum za
bierali głos tow. tow. Klar- 
man. Berski, Ptaśnik, Gawlik, 
Wodziński oraz sekretarz KF 
— tow. Najduchowski i re
prezentujący ZG ZZH — tow. 
Iwanczenko.

W wyniku obrad plenum 
podjęta zostanie uchwała wy
tyczająca zarówno dla RZK 
jak i administracji dalsze kie
runki działania w zakresie 
podnoszenia kwalifikacji za
łogi.

Plenum przyjęło również 
sprawozdanie z działalności 
finansowej Rady za I kwartał 
br.. które przedstawił tow. 
Wiszniewski.

W sprawach organizacyj
nych plenum przyjęło rezy
gnację dwóch członków ple
num: Krystyny Bielec z TM 
i Stanisława Serafina z ZK, 
wprowadzając na ich miejsce 
tow. tow. Stefana Bartoszka 
z W-41 oraz Bronisława Gą- 
stola z DA. Wyprowadzono 
natomiast z plenum Henryka 
Doñea z HPR. dotychczasowe
go z-cę członka plenum.

Plenum zaktualizowało rów
nież składy osobowe komisji 
Rady, a to: organizacyjnej, do 
spraw młodzieży pracującej, 
skarg i zażaleń, oświaty i 
szkolenia zawodowego.

Do problemów poruszonych 
na Plenum powrócimy w 
jednym z najbliższych nume
rów. - BR

w niej wy- 
aspekty pracy 
wskazywali na 
zagrożenia po-

Po wystąpieniu prokuratora 
odbyła się żywa i ciekawa dy
skusja. Aktywiści związkowi 
huty poruszyli 
chowawcze 
związkowej, 
występujące 
rządku publicznego w Nowej 
Hucie (z sygnałów tych niewąt
pliwie skorzysta nasz gość); 
dużo uwagi poświęcili sprawie 
szerzącego się pijaństwa.

Od)
///• ///• ///• ///• ///• ///. ///. ///. ///. ///.

KPT. ZDZISŁAW KRASON 
KOMENDANTEM MO 

W NOWEJ HUCIE
Nastąpiła zmiana na stanowisku 

komendanta MO w Nowej Hucie. 
Mjr Józef Drożdż 
mendanturę MO w 
parz a stanowisko 
KD MO w Nowej 
mgr kpt. Zdzisław 
mendy MO Miasta

przejął ka
dzielnicy Kle. 

komendanta 
Hucie objął 

Krasoń z Ko- 
Krakowa.



GLOS NOWEJ HUTY Str. o

V

O tytuł najbardziej
„usportowionego66 zakładu

Dla uczczenia VI Kongresu 
Związków Zawodowych orga
nizowane będą w czerwcu w 
całym kraju wielkie zawody 
sportowe załóg zakładów pra
cy. Zawody odbywać się będą 
systemem korespondencyj
nym. Współzawodniczyć będą 
między sobą zakłady jednej 
branży o tytuł najbardziej u- 
sportowionego zakładu w 
branży oraz wszystkie zgłoszo
ne do zawodów zakłady o ty
tuł najbardziej usportowio
nego zakładu w kraju.

Zawody składać się będą z 
5 konkurencji: lekkoatletyka 
kobiet i mężczyzn, pływanie 
kobiet i mężczyzn, strzelectwo 
kobiet i mężczyzn, podnosze
nie ciężarka (wyłącznie męż
czyźni) oraz — uwaga, sensa
cja — sztafeta zręcznościowa 
kierownictwa zakładu. W 
pierwszych czterech konku
rencjach może uczestniczyć 
każdy pracownik zakładu bez 
względu na wiek i niezależnie 
od przynależności do klubu 
sportowego. Każdy uczestnik 
zawodów może startować ma
ksymalnie w trzech konku-

Nowy obiekt sportowy
Naszej dzielnicy przybył no

wy obiekt sportowy. Dodajmy 
— bardzo ładny obiekt spor
towy. Na stadionie Wandy 
zbudowano boiska do gier 
sportowych o nawierzchni 
kortowej. Będziemy tam oglą
dać zawody piłki ręcznej, ko
szykówki, siatkówki. Będzie 
tam można grać w tenis ziem
ny. Nie jest wykluczone, że 
stworzona zostanie sekcja te
nisowa.

Uroczyste otwarcie boiska, 
które jest dziełem załogi Za
rządu Robót Wykończeniowych 
PPB HiL, odbyło się w ubie
głym tygodniu. Na inaugura
cję, zorganizowano turnieje

CRACOVIA — 46.342 pkt. 
HUTNIK — 42.319 pkl.

Dwudniowe zawody eliminacyj
ne w lekkiej atletyce pomiędzy 
Cracovlą i Hutnikiem zakończyły 
się zwycięstwem Cracovli — 46.342 
pkt. Zespół Hutnika uzyskał do
bry wynik 42.319 pkt.

W drużynie Hutnika najlepsze 
rezultaty uzyskali: Polanowska - 
80 metrów przez plotki 11,9 i skok 
w dal 503 cm, Łukasik — 400 me
trów 61,5 1 800 metrów 2.24,6. Gur- 
bala — 200 metrów 25,8. Wśród 
mężczyzn Angielczyk — 100 me
trów 10,8 i 200 metrów 22,1.

O dalszych losach Hutnika w 
eliminacjach o awans do wyższej 
klasy zadecyduje porównanie z 
wynikami uzyskanymi w innych 
okręgach. Na przykład w elimi
nacjach województwa krakowskie
go zwycięski zespół Unii Tarnt w 
uzyskał 
tysięcy 
nik. 

37.661 pkt. — pri vie o 7 
punktów mniej nit Hut-

Z zawodów lekkoatletycznych

I

Oto Stanisław Grabka na finiszu. 
Zawodnik ten w biegu na 400 m 
poprawił swój rekord życiowy 

o 12 sek.

W biegu na 400 i 800 m kobiet 
świetnie spisała się Krystyna Łu

kasik z Hutnika.

z >¿4

rencjach, w tym w dwóch lek
koatletycznych.

W sztafecie zręcznościowej 
kierownictwa zakładu udział 
biorą:

1. dyrektor zakładu lub je
go zastępca,

2. I sekretarz KZ PZPR lub 
członek egzekutywy,

3. przewodniczący Rady Za
kładowej lub członek Prezy
dium,

4. kierowca.
Udział osób wymienionych 

tu na pierwszym miejscu oraz 
kierowcy-kobiety punktowa
ny jest jedną minutą bonifika
ty.

Sztafeta zręcznościowa kie
rownictwa zakładu odbędzie 
się w formie wyścigu samo
chodowego na trasie 30 km. 
Na trasie rozmieszczone będą 
3 punkty sprawnościowe: 
strzelanie z kbks-8 do tarczy 
z odległości 20 m, rzut grana
tem do kół o średnicach jed
nego, dwóch i trzech metrów 
oraz zmiana koła samochodo
wego. W dwóch pierwszych 
próbach sprawnościowych bie- 
rze udział cała czwórka u- 

piłki ręcznej kobiet i męż
czyzn. W turnieju kobiet 
pierwsze miejsce zajęła dru
żyna Wandy przed AKS Cho
rzów i Skrą Warszawa. W tur
nieju mężczyzn pierwsze miej
sce zajął Zwierzyniecki Kra-

„Wanda"
nowohucki jacht pełnomorski

Wieloletnie wysiłki działa
czy Yachtklubu Budowlani 
Nowa Huta uwieńczone zosta
ły pełnym sukcesem. W ub. 
niedzielę na wody Bałtyku 
spłynął pierwszy w historii 
krakowskiego żeglarstwa jacht 
pełnomorski. Otrzymał on 
imię „Wanda” — na cześć le
gendarnej królewny, której 
postać — m. in. z racji kopca 
— mogiły jej poświęconego 
związana jest szczególnie blis
ko z naszą dzielnicą.

Uroczystość chrztu nowej 
jednostki odbyła się w Szcze
cinie. Matką chrzestną jachtu 
była żona przewodniczącego 
Zarządu Okręgu Związku Za
wodowego Budowlanych w 
Krakowie p. Anna Kwaśny.

Jacht wybudowany został ze 
środków uzyskanych w poło
wie przez członków Yachtklu
bu w Nowej Hucie a w poło
wie z dotacji Głównego Komi-

czestników sztafety, natomiast 
przy zmianie koła kierowca 
jest wyłączony, może pomagać 
tylko słownie — „podpowia
dać”.

W ogólnej punktacji zawo
dów uwzględniane będą za
równo wyniki uzyskane w po
szczególnych konkurencjach 
jak i masowy udział pracow
ników. Przy czym wyżej liczy 
się masowość. Dla wyrówna
nia szans poszczególnych za
kładów pod uwagę będzie się 
brać nie bezwzględną liczbę 
startujących, lecz stosunek 
procentowy liczby uczestni
ków zawodów w porównaniu 
z ogólnym stanem załogi.

Zawody rozpoczną się w po
niedziałek 5 czerwca. Czasu 
pozostało więc niewiele. A 
trzeba się dobrze przygotować. 
W ogólnopolskim sportowym 
współzawodnictwie dużych za
kładów przemysłowych nasza 
huta musi wypaść jak najle
piej. Dotychczasowe nasze 
sukcesy w dziedzinie umaso- 
wienia sportu do tego zobo
wiązują.

Udział poszczególnych wy
działów w tych zawodach za
liczony będzie do punktacji 
XIV Spartakiady. Najlepsi za
wodnicy wystąpią 18 czerwca 
przed kamerami Telewizji. W 
tym dniu Telewizja transmi
tować będzie sportowe spotka
nie załogi Huty im. Lenina z 
załogą Huty Batory zorganizo
wane w formie telewizyjnego 
turnieju miast.

Wszelkich informacji na te
mat zawodów o tytuł najbar
dziej usportowionego zakładu 
udzielają sekretariaty Ognis
ka TKKF i klubu sportowego 
Hutnik. Telefony 43-37 i 49-68.

ków, przed Wandą, Skrą War
szawa i Spartą Katowice.

Cieszy zwłaszcza sukces żeń
skiej drużyny Wandy. W przy
szłym tygodniu zespół ten 
grać będzie w Poznaniu w fi
nałowym turnieju o awans do 
I ligi. Poza nowohuciankami 
w turnieju wezmą udział: E- 
nergetyk Poznań, AZS Kato
wice i Skra Warszawa.

tetu Kultury Fizycznej i Tu
rystyki. Wykonała go Szcze
cińska Stocznia Jachtowa w 
czasie 2 lat. Bazą jachtu bę
dzie basen klubu sportowego 
Orkan w Świnoujściu. W 
pierwszy rejs po Bałtyku 
„Wanda” wyruszy w przy
szłym miesiącu. Nowohucianie 
mają zamiar startować 
„Wandzie” w regatach o 
char Gryfa Pomorskiego. Po
myślnych wiatrów!

na 
Pu-

Bokserskie mistrzostwa Europy
W czwartek, 25 bm., w Pa

lazzo dello Sport w Rzymie 
rozpoczęły się XVII mistrzo
stwa Europy w boksie. W 
dziesiątce reprezentantów Pol
ski jest również przedstawi
ciel Hutnika, Stanisław Dra
gan, który wystąpił w kate-

na
JI

J. Gurbała z Hutnika w biegu 
110 m przez plotki. Zajęła 

miejsce.
Foto: J. CIIOJECKI

Atrakcyjny sezon
zapowiadają motorowcy PTTK HiL

Bardzo bogaty i interesują
cy sezon zapowiadają tu
ryści Klubu Motorowego 

PTTK HiL. Pierwsza większa 
impreza — zlot z okazji Dnia 
Hutnika organizowany przez 
nasz klub w dniach 5—7 V. 
67 wypadła nadzwyczaj do
brze. Przybyło wielu turystów 
z różnych części kraju a na
wet z CSRS.

Najoliższe plany przedsta
wiają się atrakcyjnie. Już 
27—28. V. organizowana jest 
wycieczka do Sandomierza ze 
zwiedzeniem Połańca, Wiślicy,

W LIDZE PIŁKARSKIEJ
W meczach o mistrzostwo I li

gi pitki nożnej zanotowaliśmy na
stępujące rezultaty:

Stalownia Konwertorowa — Wal
cownia nrobna 6:0. Bramki: Gu
liński i Łapiński po 2, Stecki i 
Koczwara.

zakład Koksochemiczny — HPR 
0:«.

Zakład Materiałów Ogniotrwa
łych — Wydział Mechaniczno-Kon- 
strukcyjny 2:«. strzelcy bramek: 
Baliak i Włodarczyk. 7

PRZYKRA NIESPODZIANKA 
— SZACHIŚCI HUTNIKA 

POZA I LIGĄ
Hutnik oraz 5 innych zespołów 

brało udział w turnieju szacho
wym o awans do finału drużyno
wych mistrzostw Polski, czyli o 
I ligę, który odbywał się w Łodzi. 
Turniej zakończył się przykta cia 
nas niespodzianką — Hutnk zajął 
trzecie miejsce 1 nie zakwalifi
kował się do ścisłego finału 1 li
gi. Po raz pierwszy więc od 3 lat 
nowohuclanie znaleźli się pcza 
ekstraklasą.

Drużyna Hutnika wyjechała do 
Łodzi w niepełnym składzie. Nie 
grali Gąsiorowski, Maczek i Orze
chowski. Na końcowym wyniku 
zaciążyła przede wszystkim ab
sencja Gąsiorowskiego, czołowe
go szachisty Hutnika, grającego 
na drugiej szachownicy. Gąslo- 
rowskl nie pojechał do Łodzi w 
terminie (był tylko w dwu ostat
nich dniach, gdy było Już za póź
no) gdyż nie uzyskał zwolnienia 
z pracy. Pracuje w Dziale Za
opatrzenia. Wydaje się dziwne, ie 
niezastąpionym w pracy tego 
działu okazuje się właśnie snorlo- 
wiec, który bronić ma barw przy
zakładowego klubu sportowego w 
prestiżowych zawodach na naj
wyższym krajowym szczeblu.

W turnieju łódzkim Hutnik nie 
przegrał żadnego spotkania — 3 
wygrał a 2 zremisował. Wygrał 
m. in. z łódzką Anltana. która 
ostatecznie zajęła pierwsza miej
sce 1 zremisował z Piastem Gliwi
ce, który wywalczył drugą pre
miowaną lokatę. Hutnik zajął trze
cie miejsce a zadecydowały o tym 
stosunkowo niskie zwycięstwa 
nad najsłabszymi zespołami, z 

1 którymi najgroźniejsi rywale wy
grali bezapelacyjnie.

gorii półciężkiej. Do niedzieli 
włącznie trwać będą elimina
cje. 29 i 30 bm. odbędą się 
ćwierćfinały, półfinały wyzna
czono na 31 maja, 1 czerwca 
będzie dniem odpoczynku, na
tomiast 2 czerwca o godzinie
21.30 rozpoczną się finałowe 
pojedynki o złote pasy mi
strzów Eur'opy.

Warto przypomnieć, że w 16 
dotychczasowych turniejach o 
mistrzostwo Europy Polacy 
odgrywali czołową rolę. Zdo
byli łącznie 22 złote medale, 
ustępując pod tym względem 
jedynie bokserom Związku 
Radzieckiego, którzy mają już 
na swym koncie 29 tytułów 
mistrza Europy. Za nami są 
natomiast gospodarze obec
nych mistrzostw — Włosi z 
18 złotymi medalami, Węgrzy 
— 11, NRF — 10.

Wśród polskich pięściarzy 
rekordzistą jest Zbigniew 
Pietrzykowski, który cztero
krotnie wieńczony był złotym 
pasem mistrza Europy — w 
1955 r. w Berlinią w 1957 w 
Pradze, w 1959 w Lucernie i w 
1963 w Moskwie. Trzykrotnie 
tytuł ten zdobył Leszek Dro
gosz. Wyczyn tego ostatniego 
ma szanse powtórzyć obecnie 
Jerzy Kulej, który w czasie 
dwu poprzednich mistrzostw
Europy 
roku i 
stawał 
dium.

— w Moskwie w 1963 
w Berlinie w 1965 r. 
na najwyższym po-

starego

i 11 czer- 
Motorowy

Szydłowa i Tarnobrzegu. W 
dniach 3 i 4 VI motorowcy 
wezmą udział w Rajdzie 
Świętokrzyskim, którego tra
sa wiedzie szlakami 
hutnictwa.

W tydzień później 10 
wca odbędzie się Zlot 
w Bartkowej dla uczczenia VI 
Kongresu Związków Zawodowych. 
Impreza ta zapowiada się bardzo 
interesująco. W programie prze
widziane są liczne turystyczne 
konkursy sprawnościowe. Jeszcze 
raz w ciągu tego miesiąca zapo
wiadany jest w dniach 17, 18 czer
wca Rajd Świętokrzyski — tym 
razem nocny i na innej trasie.

Wreszcie w ostatnią niedzie
lę miesiąca, a dokładnie 24 — 
25. VI motorowcy wyjadą do 
Koniakowa na Śląski Rajd 
Samochodowo - Motocyklowy. 
Tak wygląda pokrótce plan 
na miesiąc czerwiec. Warto 
też jednak powiedzieć, że w 
lipcu wszyscy motorowcy 
spotkają się na tradycyjnym 
Zlocie Hutników w Pieninach, 
z metą w Sromowcach. Pla
nowany jest też wyjazd na 
Centralny Rajd do Białego
stoku oraz na zlot do CSRS. 
Klub Motorowy zaprasza 
wszystkich posiadaczy 2 i 4 
kółek tak zorganizowanych 
jak i niestowarzyszonych do 
udziału w planowanych im
prezach.

Informujemy, że w wielu 
imprezach przewidziany jest 
zwrot kosztów paliwa oraz 
możliwość bezpłatnego wypo
życzenia sprzętu turystyczne
go — a na niektóre (jak np. 
Rajd Centralny do Białego
stoku) uzyskanie wczasów 
bezświadczeniowych.

Wszelkich dokładniejszych 
informacji udziela Oddział 
PTTK HiL. Przypominamy, że

NOWA WYSTAWA 
W ZDK HiL

Dziś, o godz. 18, w Domu 
Kultury Huty im. Lenina na
stąpi uroczyste otwarcie wy
stawy kompozycji przestrzen
nych Jana Śliwińskiego, 
członka ogniska plastyczne
go ZDK. (bg) 

Domek jak z bajki

Foto: J. Lewicki
Na słowa uznania zasłużyli zarówno kierowniczka Żłobka 

nr 14, pani IWONA OSSCCHOWSKA (pomysł i inicjatywa), 
jak również kierownictwo i uczniowie Technikum Budow
lanego i Szkoły Rzemiosł Budowlanych nr 3 w Nowej Hu
cie (wykonawcy). W wyniku tego współdziałania powstał 
prześliczny bajkowy domek — nowy obiekt do zabawy dla 
maluchów ze żłobka na W zgórzach Krzesławickich. W cza
sie „Dni Młodości", domek niesiony w pochodzie przez ucz
niów Technikum budził powszechny zachwyt mieszkańców 
Nowej Huty — od kilku dni zainstalowany w ogródku żłob
ka, jest „zamieszkiwany” przez najmłodszych obywateli 
Krzesławic.

Mila uroczystość przekazania domku. odbyła się w obec
ności kierowniczki Wydz. Zdrowia DRN i inspektora Ref. 
Matki i Dziecka. Główni realizatorzy zobowiązania, dyrek
tor Technikum Budowlanego mgr SZCZYGIELSKI i kie
rownicy pracowni uczniowskich, ob. ob. MOL i MOSKALA 
byli świadkami szczerej radości dzieci okupujących minia
turową chatkę... Należy się spodziewać, że na pewno zrea
lizują nowe zamówienie pani Iwony. Tym razem mają to 
być dwa domki — w formie grzybka-muchomorka i drzew
ka.

Wypada wspomnieć, że wyżej wspomniane szkoły mają na 
swoim koncie wiele czynów społecznych, których ogólną 
wartość oblicza się na sumę ok. 300 tys. zł — m. in. wyko
nali taborety dla internatu, ogrodzenie szkoły, różne przed
mioty dekoracyjne i in. (kog)

zebrania Klubu Motorowego 
odbywają się w każdy pierw
szy i trzeci czwartek miesią
ca o godzinie 17.00 w lokalu 
Oddziału w Nowej Hucie Os. 
Centrum B (blok Orbisu).

ZBIGNIEW FERCZYK

II

Wyroby garmażeryjne

mają powodzenie
Działalność Spółdzielni Gar- 

mażeryjno - Wędliniarskiej za 
rok ub. i I kwartał br. była 
tematem jednego z ostatnich 
posiedzeń Prezydium DRN. A 
oto kilka danych...
• Krakowska Spółdzielnia Gar- 

mażeryjno-Wędliniarska w Nowej
i Hucie prowadzi ogółem 11 zakła

dów produkcyjnych na terenie 
Krakowa i województwa. Dzielni
ca nasza posiada 2 zakłady (nr 5 
i 11) z produkcją wyrobów garma
żeryjnych półmiesnych i bezmię
snych. Sp-nia zatrudnia ogółem 
228 osób.
• Poza produkcją garmażeryj

ną i wędliniarską, w ub. roku (po 
połączeniu się ze Sp-nią „Wędli- 
niarz”) przejęła również produk
cję eksportową tuszek króliczych. 
Niestety początkowa niska jakość 
skórek króliczych powodowała 
znaczne odrzuty, co w konsekwen
cji wpływało na spadek rentow
ności spółdzielni.

O W związku z tym (jak i z 
szeregu innymi kłopotami) zarząd 
spółdzielni, poświęcił w bież, roku 
więcej uwagi produkcji eksporto
wej, dokonano zmiany systemu 
suszenia skór, wprowadzono rejo
nizację skupu, zwiększono nadzór, 
itp. — co w elekcie przyniosło ko
rzystne wyniki w r. 1967. W I 
kwartale uzyskano 400 tys. zł zy
sku.

® Obroty zakładu nowohuckie
go znacznie wzrosły w I kwarta
le, m. in. w związku z rozwoże
niem wyrobów do nowohuckich 
sklepów własnym transportem, 
dzięki czemu są one dostarczane 
w stanie zupełnie świeżym.
• Dużą bolączką jest zbyt mały 

lokal, w którym mieści się zakład 
produkcji garmażerki bezmięsnej 
przy ul. Demakowa. Powiększenie 
powierzchni lokalu dałoby możli
wość pełniejszego zaspokojenie 
potrzeb mieszkańców Nowej Hu
ty.
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Dynamiczny rozwój
organizacji w W-3

Konferencja sprawozdaw
czo-wyborcza ZMS wy
działu mechaniczno-kon- 
strukcyjnego miała bar

dzo szczególny charakter. By
ła to Dowiem pierwsza kon
ferencja delegatów kół ZMS- 
owskich lego wydziału, a po 
drugie zbiegła się ona z uro
czystościami obchodów 10-le- 
cia ZMS, czemu dano wyraz 
zarówno w przygotowaniu od
powiedniej dekoracji, jak też 
w samej treści, o ile tak mo
żna powiedzieć o konferencji.

I w referacie sprawozdaw
czym i w dyskusji nawiązy
wano do wieloletnich trady
cji ruchu młodzieżowego w 
Polsce ze specjalnym uwzględ
nieniem 10-letniego dorobku 
organizacji ZMS-owskiej. 
Wspominał o tym m. in. tow. 
E. Cisowski — I sekretarz KZ 
PZPR w pionie Głównego Me
chanika. Przy okazji należy 
dodać, że w konferencji udział 
wzięło liczne grono kolekty
wu kierowniczego TM, co już 
samo przez się świadczy o du
żej roli, jaką przywiązuje się 
tu do pracy ZMS.

b nurtuje młodzież Aglomerowni?
Z samodzielnego kola 2 lata temu liczącego 

67 członków — powstało obecnie w Aglo
merowni drogą dynamicznego rozwoju 

10 kół zmianowych, liczących w sumie 300 
członków. W tej liczbie znajduje się dziś 60 
kandydatów i członków partii.

Referat sprawozdawczy ZZ ZMS omówił 
szczegółowo osiągnięcia zarządów kół jak 
i pracę obydwu Zarządów Wydziałowych 
P-31 i P-32. Nie pominięto niedociągnięć i 
błędów. Wśród braków pracy organizacyjnej 
wymieniono m. in. niską frekwencję na ze
braniach kół i na szkoleniach WSA, szablo
nową i nieciekawa działalność w zakresie 
propagandy wizualnej, stosunkowo słabe za
interesowanie imprezami kulturalnymi w 
Ognisku Młodych, następnie, brak zaintere
sowania dla prenumeraty czasopism, itp. Ale 
przysłowiowa „druga strona medalu” zapi
sana jest poważnymi wysiłkami i doprowa
dzonymi do końca realizacjami ambitnych 
planów, które wiele dobrego dały tak wyko
nawcom jak i społeczeństwu.

W dyskusji b. mocno akcentowana była 
sprawa pomocy organizacji młodzieżowej dla 
racjonalizatorów. Postulowano utworzenie 
brygad racjonalizatorskich, których celem 
byłoby przyspieszenie długiej zwykle i zawi

łej drogi, jaką przebywa projekt racjonali
zatorski, zanim stanie się prototypem.

Ciekawy był projekt skrócenia stażów pra
cy, które zwłaszcza absolwentom szkół za
sadniczych i techników przerywają na dwa 
lata możliwość ciągłego kontynuowania 
nauki.

Jeden z dyskutantów wyraził swoje i nie 
tylko swoje zdanie, że ZDK oraz Ognisko 
Młodych mogłyby ze swymi imprezami do
cierać bezpośrednio do mieszkańców, hoteli, 
zwłaszcza do oddalonych od centrum osiedli.

Dyskusja wykazała, że stale jeszcze tkwią 
bolesne zadry w stosunkach międzyludzkich 
i to na linii mistrz, brygadzista — młody 
pracownik. Niejednokrotnie konieczna jest 
interwencja organizacji partyjnej. Z wypo
wiedzi kierownika Wydziału Aglomerownie 
tow. Kozaka wynikało jasno, że młodzież mo
że liczyć na życzliwość i pomoc kierownictwa.

Nowo wybrany Zarząd Wydziałowy ZMS 
P-30 przedstawia się następująco: przewodni
czący — tow. Kazimierz Walos, wiceprzewod
niczący — tow. Stanisław Pasula, skarbnik — 
tow. Jan Pociecha, oraz, wiceprzewodn. do 
spraw propagandy i szkolenia zawodowego — 
tow. Buksa i przewodn. do spraw inicjatyw 
produkcyjnych — tow. Paubiak. (DJ)

W Bieńczycach 

coraz więcej sklepów 

i punktów usługowych 
W najbliższym czasie mie

szkańcy os. Bieńczyce 
Nowe otrzymają kilka 

placówek handlowo-usługo
wych. W os. Kalinowym, w 
pawilonie nr 345, pod koniec 
mają otwarty zostanie Super
sam spożywczy. Również w 
tym pawilonie, za kilka tygo
dni Sp-nia Pracy „Uroda” u- 
ruchomi nowy zakład fryz
jerski. Podobne placówki 
czynne będą w pawilonie nr 
101 A, w os. Kazimierzow
skim. Tuta! sklep spożywczy 
Dyrekcja ItniD planuje otwo
rzyć w I dekadzie czerwca.

Sklepy i punkty choć w czę
ści zaspokoją potrzeby miesz
kańców Bier.czyc Nowych i u- 
zupełnią braki w sieci han
dlowo-usługowej. Warto do
dać, iż w cs. Kazimierzow
skim, w pawilonie nr 106 o- 
twarto nowy punkt usług 
dziewiarskich. W osiedlu tym. 
jeszcze w tym miesiącu nasi 
budowniczowie przekażą do 
użytku pawilon nr 113, gdzie 
znajdzie pomieszczenie bar 
mleczny i sklep mięsno-wę- 
dliniarski.

Również w innych osiedlach 
powstałą nowe placówki handlo
we. Nf- w os. Uroczym otwarto 
niedawno duży sklep sportowy. 
Ponadto w najbliższej przyszłości 
myśli się o poszerzeniu sklepu o-

Mowa o tym była w refe
racie, obrazującym niezwykle 
dynamiczny rozwój kół ZMS- 
owskich w W-3. Wystarczy 
powiedzieć, że na początku 
kadencji organizacja wydzia
łowa liczyła 140 członków, 
natomiast dziś liczy 198 osób. 
Wyjątkowo dużym kołem, 
prawie że nietypowym jest ko
ło W-3/W, mające w swym 
składzie 113 członków. Są to 
w przeważającej mierze mło
dzi stażyści, którzy dopiero 
rozDoczynają pracę zawodową 
w hucie, adaptując się do no
wych warunków.

Ich młodość udzieliła się 
także konferencji, która w ten 
sposób nabrała rzeczywiście 
młodzieżowej, autentycznej 
atmosfery.

W interesującej dyskusji 
poruszano naicześciej sprawy 
dotyczące działalności swojej 
organizacji, m. in. zespołów 
roboczych, które powinny od
grywać zasadniczą rolę w re
alizacji zamierzeń kierownic
twa organizacji.

Tow. Pogoda natomiast

buwniczego przy ul. Rewolucji 
Pażdzicrnikcwcj, przekazując je
szcze jeden lokal. Natomiast mic. 
szkańcy os. Na Wzgórzach Krzes- 
lawickich otrzymali niedawno 
punkt naprawy zmechanizowane
go sprzętu domowego, prowadzo
ny przez Przedsiębiorstwo , Tech
niczno-Handlowe „Eldom”. Mie
ści się on w pawilonie nr 43.

W tym roku projektuje się 
również rozpoczęcie budowy 
pawilonu handlowo-usługowe
go w os. Wadów-Kolejowy. 
Inwestorem obiektu bodzie 
Miejska Spółdzielnia Zaopa
trzenia i Zbytu oraz DOKP. 
Ta ostatnia przewiduje na ten 
cel około 300 tys. zł. W pa
wilonie projektuje się otwar
cie sklepów: spożywczego i z 
artykułami rolniczymi oraz 
punktów usługowych — za
kład fryzjerski i szewski.

(bg)

TO CIEKAWE
Jak słychać dzielnica nasza 

ma doczekać się efektownych 
rozwiązań informacyjnych, 
które każdemu przybyszowi 
ułatwia dostanie się. zarówno 
w dzień, jak w nocy, do każ
dego punktu Nowej Htuy, co 
dzisiaj sprawia trudność nie
jednemu stałemu mieszkań
cowi. Podobno nawet dozor
cy zostaną zobowiązani do 
utrzymywania w „stanie uży
walności”, podświetlanych 
lamp, z numerami bloków. 
Najwyższy czas!

m 

zwracał uwagę na potrzebę 
pełniejszego wykorzystania O- 
gniska Młodych w pracy 
ZMS-owskiej. W ogóle zagad
nienie działalności ideowo- 
wychowawczej zajęło sporo 
miejsca na omawianej kon
ferencji. Szerzej na ten temat 
mówił m. in. tow. R. Brągicl 
— przewodniczący Zarządu 
Fabrycznego ZMS. Zrefero
wał on tezy przedzjazdowe 
ZMS ze szczególnym podkre
śleniem takich problemów 
jak: wychowanie obywatel
skie, kształcenie ideowe, sto
sunek do rodziny itp. Postu
laty te znajdują się w cen
trum zainteresowania ZMS i 
w naj Bliższym czasie będą 
przedmiotem zainteresowania 
wszystkich ogniw Związku.

Wracając do samej konferencji 
zastanawiającym i zaskakującym 
zjawiskiem byio stosowanie przez 
niektórych aktywistów „uników” 
przy próbie wysuwania ich do 
władz, a nawet na konferencje 
zakładowa. Rozumiejąc skromność 
początkujących, naprawdę mło
dych działaczy, wydaje się jed
nak, że jest to nieuzasadniona bo- 
jaźń przed obejmowaniem odpo
wiedzialnych funkcji w organiza
cji. Sądzę, że sprawa godna jest 
za:ntcre«owania i zajęcia się przez 
kierownictwo organizacji.

W wyniku wyborów, prze
wodniczącym Zarządu Wy
działowego został Rronisław 
Pietroń, wiceprzewodniczącym 
Józef Kuśmicrkiewlcz a 
skarbnikiem Antoni Włosiek. 
Przed nowym składem Zarzą
du stoi zadanie dalszego roz
woju organizacji, usprawnie
nia jej działalności, zgodnie z 
wnioskami zgłoszonymi na 
konferencji. J. 2.

•••ast.eo *s

Hutnicy zwiedzają ruiny piastowskiego zamku w Bolkowie.

Po znojnym trudzie wędrówki przyjemnie jest umyć się w gór
skim potoku.

Rajd ..SUDECKA WIOSNĄ 
67" zaliczany jest do naj
atrakcyjniejszych i wzorowo 
organizowanych imprez tury-

Do jednej z najpopularniej
szych organizacji społecz
nych należy Liga Obrony 
Kraju. Członkami jej są zarów

no mieszkańcy miast, jak i gro
mad wiejskich, ludzie starsi i 
młodzież. W zasięgu oddziały
wania LOK znajdują się 
szkoły, zakłady pracy, osiedla 
i różnego typu placówki kul
turalne w mieście i na wsi. 
Naczelnym zadaniem LOK-u 
jest realizacja programu FJN, 
polegająca na zmobilizowaniu 
obywateli do społecznego u7 
mocnienia obronności kraju, 
ugruntowanie więzi społeczeń
stwa z Wojskiem Polskim oraz 
praca w zakresie rozwoju po
litechnizacji i kultury.

Do programu głównych prac 
należy: organizowanie kół i klu
bów specjalistycznych w zakła
dach pracy i szkołach — orga
nizowanie oddziałów samoobrony 
oraz szkolenie ludności (np. skutki 
użycia broni masowego rażenia), 
organizacja imprez sportowych, 
głównie o charakterze obron
nym — organizowanie tury
styki szlakami bohaterskich 
walk oręża polskiego — ini
cjowanie spotkań społeczeństwa z 
przedstawicielami Wojska Pol
skiego i weteranami walk o na
rodowe i społeczne wyzwolenie 
kraju. LOK włącza się w akcje, 
których celem jest zapobieganie i 
usuwanie skutków klęsk żywioło
wych i katastrof — członkowie 
mają swój duży wkład prac^ przy 
realizowaniu czynów społecznych.

Do tego, niestety tylko częś
ciowego zaznajomienia szero
kiego ogółu z działalnością tej 
organizacji zostaliśmy skło
nieni przez VIII Wojewódzki 
Zjazd LOK. Okres Zjazdu 
sprzyja wszelkiego rodzaju 
podsumowaniom, wysuwaniu 
nowych planów na przyszłość. 
Naszych czytelników zaintere
suje przede wszystkim dzia
łalność Zarządu Dzielnicowe
go LOK w Nowej Hucie. O 
popularności organizacji
świadczy stale wzrastająca 
ilość członków. Dla przykła
du podamy, że stan Ligi w 
1965 r. wynosił 4.290 człon
ków — do chwili obecnej licz
ba ich wzrosła do 6.818 osób.

Ogniwami wybitnie wpły
wającymi na wzrost szeregów 
członków naszego LOK-u są 
aktywnie działające takie klu-

Kurs dla inżynierów, 
techników i ekonomistów

Ośrodek Szkolenia Zawodowe- 
go IliL zawiadamia, że Komitet 
Nauki i Techniki organizuje od 
1 września br. TELEWIZYJNY 
KURS ZASTOSOWANIA METOD 
MATEMATYCZNYCH. Kurs prze
znaczony jest głównie dla praco
wników inżynieryjno-technicz
nych, ekonomistów oraz zajmu
jących kierownicze stanowiska.

Nauka obejmuje 21 wykładów 
(raz w tygodniu po 45 minut) 
odbywających się w godzinach 
przedpołudniowych.

Udział w kursie należy zgła
szać w Ośrodku Szkolenia Zawo
dowego HiL — tel. 43-60

Sudecka wiosna 6Tl

Wojewódzki zjazd LOK

Atrakcją jest praca w klubach
by jak: ośrodek szkolenia mo
torowego, który w konkursie 
przygotowawczym uzyskał je
dną z lepszych lokat na tere
nie województwa krakow
skiego, klub motorowodny, 
klub łączności, działający 
łącznie z radioklubem, klub 
oficerów rezerwy.

Nowohucki Zarząd na V Dziel
nicowym Zjeździć podjął szereg 
ambitnych uchwal, zatwierdzo
nych już do realizacji. Najbliż
szym zadaniem będzie zorganizo
wanie Dzielnicowej Spartakiady 
Kościuszkowskiej, która jest za
planowana na dzień 4 czerwca br.

Poza tym m. in. w dalszym cią
gu LOK będzie utrzymywać ści
sły kontakt i współpracować z Za
rządem Fabrycznym LOK przy 
Hucie im. Lenina, z ZMS, ZHP, 
PCK, ZBoWiD, TPPr. i ogniwa
mi terenowymi Związków Zawo
dowych — zobowiąże młodzież do 
podejmowania czynów społecz
nych, do których należeć będzie 
wybudowanie do końca br. strzel
nicy w Grębalowie. Zorganizuje 
szereg akcji popularno-naukowych, 
organizacyjno-szkoleniowych. Roz
winie akcję propagandowo- 
odczytową, będzie organizował 
wszelkiego rodzaju konkursy —

Najlepsi w konkursie recytatorskim
Ostatnio w Ognisku Dziecię

cym ZDK HiL odbyły się roz
grywki finałowe konkursu re
cytatorskiego dla młodzieży 
szkół podstawowych. Do kon
kursu zgłosiło się 82 uczestni
ków, w rozgrywkach finało
wych wzięło udział 12 osób.

Konkurs związany był te
matycznie z Wielką Rewolu
cją Październikową (z okazji 
50-lecia), znalazły się tu utwo
ry Majakowskiego, Puszkina, 
Gałczyńskiego, Broniewskiego 
i innych.

W grupie od klasy I do IV 
I miejsce zajęła Maria Mich- 
niewicz (kl. IV Szkoły nr 18), 
w grupie starszych (od V do 
.VIII klasy) .najlepszymi oka
zali się Ewa Majewska (kl. 
VII Szkoły nr 841, Irena Szy
monowie? (kl. VII Szkoła nr 
80) i Maria Szewczyk z klasy 
V, Szkoły nr 37. Poza kon
kursem startował 6-letni Jaś 
Kurdyka. zdobywając uzna
nie publiczności i wyróżnie
nie.

Ogółem jury przyznało 10 
wyróżnień, wszyscy finaliści 
otrzymali dyplomy i nagrody 
książkowe. Warto wspomnieć, 
iż dużą pomoc organizatorom 
tej imprezy — Ognisku Dzie
cięcemu ZDK HiL okazały 
szkoły nr: 82 i 84.

Impreza spetkała się z du- 

sę turystyczną, wiodącą ze 
Świerzawy, przez Chrośnicę, 
Zaporę Pilchowicką do Cieplic 
Sląskich-Zdroju.

Trzy dni pięknej, słonecznej 
pogody i bezpośredniego kon
taktu z naturą wynagrodziło 
uczestnikom trudy kilkugo
dzinnej jazdy ąutobusem, 
przysparzając wielu miłych 
wrażeń. Nieskończenie można 
by opisywać urok Karkono
szy, śpiew skozeronków, ma
lownicze hale przybrane ko
lorowym kwieciem drzew i 
krzewów kontrastujących z o- 
Snieźonymi szczytami gór, nad 
którymi dominuje wyniosła 
kopa Śnieżki. 

Tekst i foto: M. DORSKA

stycznych w kraju. Przeko
nali się o tym również nasi 
hutnicy, którzy przemierzyli 
ponad 70 km malowniczą tra-

zwiększy ilość członków i wpły
nie na podniesienie aktywności 
kobiet w działalności LOK.

Przy okazji komunikujemy, 
że w tegorocznej Spartakiadzie 
Kościuszkowskiej przewiduje 
się następujące konkurencje: 1. 
obronę przeciwchemiczną, 2. 
pokonywanie przeszkód natu
ralnych, 3. rzut granatem, 
4. terenoznawstwo, 5. strzela
nie z broni sportowej, 6. rato
wanie sanitarne.

W dniu 4 czerwca br. o godz.
9.30 na osiedlu Na Skarpie 
zaczr.ą się zawody. Uczestnicy 
mają zebrać się obok kina 
„Światowid”. Dowódcy patro
li powinni się zgłosić o godz. 
8-mej w Komisji Sędziowskiej, 
gdzie wylosują numer starto
wy. O godz. 9-tej odbędzie się 
zbiórka wszystkich patroli, 
biorących udział w Spartakia
dzie.

Zwycięskim patrolom w 
grupie młodzieżowej i doro
słych zostaną wręczone pucha
ry przechodnie j nagrody, u- 
fundowane przez instytucje i 
zakłady pracy w Nowej 
Hucie, (kog) 

żym zainteresowaniem dzieci 
i młodzieży, rodziców, peda
gogów, obecni byli również 
goście radzieccy. Poza kon
certem laureatów konkursu 
recytatorskiego wystąpili ucz
niowie klas fortepianu Ogni
ska Dziecięcego, dając wspól
ną imprezę pn. „Koncert poe
zji i muzyki radzieckiej”. Na 
zakończenie wystąpił zespół 
recytatorski Ogniska.

WAŻNY DROBIAZG
Można by powiedzieć, że to 

drobiazg, sprawa, której nie 
warto poświęcać listu. Ale z 
takich drobnych spraw skła
da się nasze życie także. I do
brze, że obchodzą one miesz
kańców Nowej Huty zarówno 
w wypadkach, gdy dotyczą 
kogoś bezpośrednio, jak i w 
razie, kiedy odnoszą się do 
wszystkich. Np. do wyglądu 
miasta, o którego estetykę 
dba wielu mieszkańców No
wej Huty. Dowód? Oto list 
ob. M. DILL-CELlNSKIEJ, w 
którym zwraca ona słusznie 
uwagę na zaśmiecenie Placu 
Centralnego papierkami po lo
dach Bambino, w okolicy kio
sku z tymi lodami.

Sprawdziliśmy, istotnie kosz 
nie mieści takiej masy papie
ru z opakowań lodowych. 
Słuszny więc jest wniosek na
szej Czytelniczki, by zamie
nić go na większy. Mała spra
wa, ale psująca efekt pracy 
tych wszystkich, którzy d Da
ją o piękny wygląd Placu, o 
jego kwiaty i czystość. Dlate
go nie pominęliśmy w naszej 
rubryce listów Czytelników i 
tego tematu.

TRZEBA ZAWIADAMIAĆ 
WCZEŚNIEJ

Tym razem prośba o inter
wencję w sprawie przerw w 
dostawie wody i prądu na o- 
sicdlach bieńczyckich. Pisze 
do nas ob. M. majaca trzech- 
miesięcznc dziecko, a wice od
czuwająca te braki równie 
dotkliwie, jak wielka ilość 
młodych matek i gospodyń, 
szczególnie potrzebujących w 
domu wody, no i światła elek
trycznego. Czytelniczce nawet 
nie chodzi o same przerwy, 
które stara się zrozumieć, ale 
o niepowiadamianie wcześ
niej o mającym nastąpić bra
ku wody i światła.

Istotnie, należałoby tę spra
wę uregulować, by powiado
mieni wcześniej mieszkańcy 
tych osiedli mogli zaczerpnąć 
wody i przygotować sobie 
światło zastępcze. A szczegól
nie chodzi o wodę. W związku 
z tym prosimy Wydział Gospo
darki Komunalnej DRN o zor
ganizowanie sys-.emu zabez
pieczającego mieszkańców o- 
siedli w Bieńczycach Nowych 
przed niespodziankami. Prze
cież to da się zrobić! (ik.)
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POGODA
NIESTETY, piękna słoneczna po

goda skończyła się. Wyż odsu
nął się na wschód, jego miejsce 
zajął rozległy niż. który przywę
drował z zachodu. Jak zwykle w 
takich wypadkach, niebo zasnuło 
się od razu chmurami, od czasu 
do czasu pada deszcz, temperatu
ra spadla o kilka stopni. Jak za
powiadają się najbliższe dni* Niż 
zaczyna się powoli wypełniać, od 
wysp Azorskich zbliża się r.owy 
wyż. Początkowo będzie jeszcze 
chłodno 1 deszczowo, później wy
stąpią przejaśnienia 1 rozpogodze
nia, temperatura podskoczy zno
wu powyżej 20 stopni. Niedziela 
będzie prawdopodobnie, jak wszy
stkie dotychczasowe niedziele ma
ja, pogodna. Byłaby wielka szko
da, gdyby było Inaczej, przyroda 
jest właśnie w pełni rozkwitu 1 
każdy z nas pragnie spędzić dzień 
wolny od pracy wśród zieleni.

PROMYK

Szybciej w tym roku
przebiegają prace remontowe

Plan remontów kapitalnych 
budynków mieszkalnych 
DZBM Nowa Huta w ro

ku ub. mimo pewnych trud
ności, został wykonany. Har
monogram prac na rok 1966 
przewidywał rozpoczęcie i 
wykonanie 14 budynków w o- 
siedlach: Na Skarpie, Willo
wym, Uroczym, Zgody, Zielo
nym, Słonecznym, Wandy i 
Kantorowicach. Przewidywał 
on również wykonanie remon
tów 12 dźwigów. Zgodnie z 
decyzją Zjednoczenia, 13 bu
dynków zlecono do wykonania 
Miejskiemu Przedsiębiorstwu 
Remontowo-Budowlanemu — 
4 i 1 budynek — MPRB — 3. 
Pierwsze z nich rozpoczęło 
prace w 12 blokach, przy 
czym zakończyło remont tylko 
w 2. Przystąpiono natomiast 
do prac w 3 budynkach, prze
widzianych do wykonania w 
1967 r.

Niskie zaawansowanie robót 
przez MPRB-4 w ub. roku, 
brak perspektyw wykonania 
planu, zmusiły Zjednoczenie 
do podjęcia decyzji, w wyni
ku której, DZBM w Nowej 
Hucie został zobowiązany do 
wykonania remontów kapi
talnych własnym potencjałem 
produkcyjnym. Tak więc 
DZBM w IV kwartale wyko
nał remonty kapitalne 6 bu
uniiitniiiiinnmiiiitiimimiiimiininiiimiiiiiiiliiiiiilimiiiiiiiliininiiiiiinniimiiiiiimHimitinr

CZYN SPOŁECZNY 
MIESZKAŃCÓW OS. ZGODY

Cenną inicjatywę podjęli o- 
statnio mieszkańcy os. Zgo
dy, przystępując do przebu
dowy boiska przy szkole nr 
86. Prace wykonane zostaną 
w czynie społecznym, ich o- 
gólna wartość (łącznie z ma
teriałami) wyniesie około 340 
tys. zł.

Dużą pomoc w realizacji te
go zamierzenia okazał zakład 
opiekuńczy tego osiedla — 
Krakowskie Przedsiębiorstwo 
Zmechanizowanych Robót Bu
downictwa Nowa Huta, do
starczając potrzebnych mate
riałów.
TRZEBA BARDZIEJ DBAĆ 

O ZIELEŃ
O estetyczny wygląd dziel

nicy dbają zarówno nasze 
władze dzielnicowe, kompe
tentne przedsiębiorstwa, jak 
i mieszkańcy Nowej Huty, 
starając się, aby dzielnica po
siadała jak najwięcej zieleni 
i kwiatów. Dowodem tego 
jest m. in. wzrastająca akcja 
czynów społecznych.

Niestety z drugiej strony w 
dalszym ciągu zdarzają się 
doić częste wypadki bezmyśl
nego niszczenia zieleni, skwe
rów, klombów kwiatowych. 
Często dzieci bawią się na 
trawnikach, młodzież gra w 
piłkę, a starsi przechodzą 
w miejscach niedozwolonych, 
niszcząc trawę. A przecież po
winni dawać dobry przykład 
młodszym...

Sprawom tym powinny wię
cej uwagi poświęcić organa 
MO, komitety osiedlowe, or
ganizacje społeczne. Aby pra

W bież, sezonie, na terenie
dzielnicy zorganizowa
nych zostanie 9 placó

wek kolonijnych dla około 3 
tys. dzieci. W Szkole Podsta
wowej nr 81 znajdzie pomie
szczenie kolonia WZGS — Ra
dom, a w Szkole nr 82 —
dzieci pracowników WZGS z 
Gdańska. WZGS Kraków or
ganizuje również 2 turnusy 
w budynku Szkoły nr 98, 
WZGS — Łódź — w Szkole 
nr 99.

Około 300 dzieci pracowni
ków Woj. Zjedn. Przeds. 
Mech, przebywać Dędzie w 
lipcu i sierpniu w Szkole nr 
100, Dyr. Okręgowa Poczt i 
Telegrafów organizuje kolo
nie letnie w Szkole nr 92.

Ponadto w bież, roku gościć 
będziemy dzieci nauczycieli i 
pracowników wydziałów o- 
światy ze Złotowa, Kolbuszo
wej i Sanoka. Turnusy orga- 

dynków, co się równa 45 proc, 
rocznego planu. Tylko dzięki 
tej pomocy, ubiegłoroczny 
plan remontów mógł być wy
konany.

Analizując to zagadnienie, 
koniecznym jest, aoy w przy
szłości DZBM zwiększyło kon
trolę i nadzór nad wykonywa
nymi robotami budowlanymi 
przez przedsiębiorstwa wyko
nawcze (MPRB). Trzeba tu 
wziąć pod uwagę zarówno ko
nieczność wykonywania pla
nów w terminie, jak i kłopo
ty mieszkańców, u których 
prace remontowe przeciągają 
się nieraz bardzo długo.

Plan remontów na rok 1967 
przewiduje kontynuację 16 
budynków, rozpoczętych przez 
MPRB-4 i Zakład Remonto
wy DZBM Nowa Huta w r. 
1966. Ponadto MPRB-5 zlecono 
wykonanie prac w 2 budyn
kach. Harmonogram prac na 
rok bież, przewiduje ponadto 
wykonanie remontu 25 dźwi
gów.

W I kwartale br. zakoń
czono już roboty remontowe 
w 7 blokach, do odbioru w II 
kwartale przewiduje się 5 ko
lejnych budynków. Wszystko 
wskazuje na to, że plan re
montów na rok bież, zostanie 
wykonany z nadwyżką.

(bg)

ca innych nie ‘zła na mar
ne...

KOWURS 
PIOSENKI ŻOŁNIERSKIEJ 

ZAKOŃCZONY!
Zorganizowany po raz 

pierwszy w Nowej Hucie 
szkolny konkurs piosenki żoł
nierskiej zainteresował mło
dzież. W eliminacjach wzięło 
udział kilkanaście zespołów 
wokalno-muzycznych oraz so
liści. Zwyciężyła Elżbieta Gro
mek (Szkoła Podstawowa nr 
37), w kategorii zespołów 
wokalnych najlepszymi o- 
kazały się zespół Szkoły Pod
stawowej nr 84 i zespół gita
rowy XII Liceum Ogólno
kształcącego.

Laureaci konkursu otrzy
mali nagrody, ufundowane 
przez kierownictwo Domu 
Kultury Dzieci i Młodzieży t 
ZD ZBoWiD. Współorganiza
torem tej miłej imprezy by! 
Wydział Oświaty Prezydium 
DRN.

XV SESJA DRN 
NOWA HUTA

15 czerwca, w budynku KD 
MO odbędzie się kolejna se
sja Dzielnicowej Radu Naro
dowej. Temat obrad: oce
na działalności organów MO 
w zakresie utrzymania bez
pieczeństwa i porządku publi
cznego za lata 1965—66 oraz 
informacja o działalności Pre
zydium za okres od 1 lutego 
do 30 maja br.

W związku ze zbliżającą się 
XV sesją, 30 maja zorganizo
wane zostanie spotkanie Pre
zydium DRN i Komisji Ochro
ny Porządku i Bezpieczeństwa 
Publicznego z przedstawicie- 
'.ami KD MO, przewodniczą
cymi komitetów osiedlowych, 
społecznych komisji pojed
nawczych, kierozeników ADM 
oraz dzielnicowych funkcjo
nariuszy MO. (bg) 

nizowane będą w szkołach nr: 
83, 86 i 102.

W tym roku planuje się u- 
rządzenie trzech półkolonii. 
Ich organizatorami są: Za
rząd Dzielnicowy TPD, Huta

W lecie 
gościć będziemy 
około 3 tys. 

dzieci
im. Lenina i PPB HiL. Po
nadto Wydział Oświaty Prezy
dium DRN organizuje trady
cyjne już wczasy w mieście. 
Te ostatnie formy spędzania 
wakacji są coraz bardziej po
pularne i cieszą się dużym 
powodzeniem wśród najmłod
szych. Na półkolonie i wczasy 
w mieście przeznaczono szkoły 
podstawowe nr: 91, 100 i 80 o- 
raz świetlicę TPD w os. Sta
lowym.

Obecnie trwają przygotowa
nia do wyposażenia kolonii w 
niezbędny sprzęt gospodar-
■ a  I -- I =-— 0 L=.— f I I■:—B

Z pracy Ligi Kobiet
Analiza dotychczasowego 

przebiegu akcji sprawozdaw
czo-wyborczej oraz ocena pra
cy członkiń ZD LK były za
sadniczymi tematami ostatnie
go Prezydium ZD LK i Ple
num Zarządu. Stwierdzono m. 
in. iż akcja sprawozdawczo- 
wyborcza w poszczególnych 
kolach Ligi Kobiet przebiega 
sprawnie, zebrania odbyły się 
już w kilkunastu kołach, ter
min spotkań w pozostałych us
talono na I połowę czerwca. 
Poważnym zadaniem na ten 
miesiąc będzie również ko
nieczność założenia kół LK w 
osiedlach, pozbawionych do
tychczas tych organizacji. Do
tyczy to głównie nowych osie
dli dzielnicy.

Na Plenum dokooptowano 
również 5 kobiet do Zarządu 
Dzielnicowego LK, którym je
dnocześnie przydzielono do o- 
pieki kilka osiedli Nowej Hu
ty. I tak mgr Maria Gacek 
zajmie się osiedlem Handlo
wym, Władysława Nowak — 
os. Szklane Domy, Wanda 
Szczepańska — Centrum C, 

ooooooooooaooooooo^oooaooooooooooooooooooooooooooooooooooooooo

Bogaty plan imprez 
z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka
W tym roku Międzynarodowy Dzień 

Dziecka w Nowej Hucie obchodzony 
będzie pod patronatem Dzielnicowego 

Komitetu Frontu Jedności Narodu. Przewi
duje się, iż w okresie od 28 maja do 7 czerw
ca liczne organizacje społeczne, placówki 
kulturalno-oświatowe, zakłady pracy itp. 
zorganizują, lub pomogą przy urządzeniu 
różnego rodzaju imprez dla najmłodszych 
mieszkańców Nowej Huty.

Bogato przedstawia się plan imprez. Roz- 
poczną się one 28 maja, o godz. 18 konkur
sem rysunków na asfalcie przy Al. Przyjaźni. 
Następny dzień pn. „Nasze miejsce jest 
wśród nas" — to dzień zucha w szkole. Obie 
imprezy organizuje ZHP. 31 maja, o godz. 17, 
w Szpitalu im. Żeromskiego odbędzie się 
przedstawienie Teatrzyku „Krasnal" Ogniska 
Dziecięcego ZDK HiL, 1 czerwca, o godz. 17 
w kawiarni Domu Kultury HiL wystąpi 
Estrada Poetycka ZDK z programem pt. 
„Kiedy znów będę mały".

Najwięcej imprez przewidzianych j°st 
1 czerwca. W tym dniu, o godz. 11 we wszyst
kich osiedlach Nowej Huty planowany jest 
kolorowy pochód przedszkolaków, w szkołach 
podstawowych, na osiedlowych placach zabaw 
i w świetlicach zorganizowane zostaną liczne 
występy artystyczne, zgaduj-zgadule, zaba
wy itp. Organizatorem tych imprez, które 
trwać będą do 7 czerwca jest Wydział Oświa
ty Prezydium DRN.

1 czerwca, o godz. 17 Dom Kultury Dzieci 
i Młodzieży w Nowej Hucie organizuje dla 
najmłodszych wieczornicę pn. „Dzieci — dzie
ciom", w tym dniu, o godz. 15 w placówce 
tej otwarta zostanie wystawa malarstwa 
i rysunku dziecięcego oraz wystawa twór
czości tschnicznej uczestników DKDiM. Eks
pozycje te czynne będą do 14 czerwca.

Imprezy dla dzieci organizuje również Li
ga Kobiet. Należy tu zaliczyć loterię fanto
wą w klubie „Ewa”, (1 czerwca o godz. 17)

oraz dziesiątki imprez artystycznych w 
dniach od 1 do 7 czerwca w świetlicach i 
ogródkach jordanowskich.

O najmłodszych pomyślała również Dy
rekcja MHD Art. Przemysłowymi. Wśród 
wielu imprez,, m. in. planowana jest sprze
daż premiowana w Swiecie Dziecka, pokazy 
mody dziecięcej oraz kiermasz, zabawek.

2 czerwca, godz. 16.30, w DKDiM wyświe
tlony zostanie film pt. „Cyrk jedzie”. a 3 
czerwca o godz. 15 planowane są projekcje 
kolorowych bajek, o 16.30 — występ teatrzy
ku „Katarzynki”. Przedstawienie pt. „Dzieci 
pana majstra" w wykonaniu zespołu Ogni
ska Dziecięcego ZDK HiL będą mogli oglą
dać najmłodsi 3 czerwca o godz. 17 w sali 
Ogniska, a 4-go o godz. 16 w placówce tej 
odbędzie się zabawa dla dzieci.

W tym samym dniu, o godz. 11 Dom Książ
ki organizuje na Placu Centralnym kiermasz, 
książki dziecięcej, w tym samym czasie w 
szkołach nr 101, 99 i 81 planowane są wy
stępy tanecznych zespołów świetlicowych.

Miłą imprezą powinna być również lote
ria fantowa, jaką 4 czerwca o godz. 15 w os. 
Zielonym zorganizuje TPD. 4 czerwca — to 
„Wielki dzień małych zuchów". O godz. 10 
planowany jest zlot na Skarpie, a następnie 
przemarsz Al. Rewolucji Październikowej. 
O godz. 10.15, na boisku szkoły nr 91 roze
grana zostanie olimpiada zuchowa. W'w im
prezy organizuje ZHP. Ponadto DKDiM pla
nuje urządzenie dla dzieci wycieczki do 
Ojcowa (4 czerwca), oraz do Lasku Mogil
skiego (5 czerwca). 6 czerwca, o godz. 16.30 
w placówce tej wyświetlony zostanie film 
pt. „Legenda o wilku Lobo", w następnym 
dniu, o godz. 17 przed DKDiM odbędą się 
występy artystyczne. Jak widać, ha-rr.ono- 
gram przewiduje wiele imprez dla najmłod
szych, sądzimy, iż cieszyć się one będą du
żym powodzeniem. (bg)

czy, nawiązuje się kontakty z 
placówkami handlowymi w 
celu zabezpieczenia potrzeb
nych artykułów spożywczych 
itp. W czerwcu opracowane 
zostaną budżety jednostkowe 
poszczególnych turnusów, 
przeprowadzone zostaną kon
trole w obiektach kolonij
nych.

•Jak co roku, przed rozpo
częciem turnusu planowana 
jest konferencja z kierowni
kami i kadrą wychowawczą 
w onarciu o wytyczne Minis
terstwa Oświaty. Zorganizo
wane zostaną spotkania z ro
dzicami dziec:, wyjeżdźaią- 
cvch z Nowej Huty na kolo
nie. Jak już wsnominaliśmy 
w bież, roku Wydział Oświa
ty organizuje 3 placówki ko
lonijne dla 500 dzieci w Sa
noku, Kamesznicy (pow. Ży
wiec) i w Maidan:e k/Kołbu- 
szowej. Ponadto dla młodzie
ży starszej planuie sie urzą
dzenie 10 obozów wędrow
nych.

Wydział Oświaty, przy 
współudziale ZHP organizuje 
w bież, sezonie tzw. „małe 
formy wczasów” dla około 600 
dzieci, które nie wyjada z róż
nych względów na kolonie.

(bg)

Tekla Ogorzałek — os. Na 
Skarpie a Maria Badacz — 
os. Na Lotnisku.

Oddzielny temat stanowił prze* 
bieg akcji kulturalno-oświatowej 
w ramach Dni Oświaty, Książki i 
Prasy. Szereg kót LK organizo
wało w swych osiedlach liczne 
imprezy z tej okazji, m. in. w 
Klubie „Ewa* odczyt na temat 
życia i twórczości Marii Konop
nickiej. Ułożono również plan 
wycieczek dla członkiń organiza
cji kobiecej na rok bież.

Na zakończenie Plenum, 
wiceprzewodnicząca Prezy
dium DRN Helena Dudzińska 
podzieliła się ze słuchaczkami 
wrażeniami z pobytu w Zwią
zku Radzieckim, (bg)

WĘDKARZE ZMIENILI 
SIEDZIBĘ

Zarząd Kola Polskiego Związku 
Wędkarskiego Nowa Huta zawia
damia swoich członków 1 zainte
resowanych że siedziba Koła zo
stała przeniesiona na Os. Wandy 
bl. 9 m ZS w Nowej Hucie.

ZDK HIL,
UL. MAJAKOWSKIEGO 2

27. V. godz. 16 — Ogólnopolski 
Festiwal Amatorskich Teatrów 
Poezji (przegląd wojewódzki). 
Wystąpią: Estrada Poetycka Gar- 
nizonowoego Klubu Oficerskiego 
i Studium Poezji KDK. 28. V. 
godz. 16 — w ramach w/w festi
walu wystąpią; Młodzieżowa Es
trada Poetycka ZDK HIL, Koło 
Recytatorskie „Sowizdrzał”, Stu
dencki Teatrzyk Poezji „Chan- 
dryk", studencki zespól „Ekspe
ryment", studencki teatrzyk poe

CO W TYGODNIU?
KINA

ŚWIT godz. 15.43, 18 i 20.15 od 
25 do 31 bm. „Fanfan Tulipan” 
produkcji francuskiej, dozw. od 
lat 14, od 1 czerwca do 5 czerwca 
..Ludzie w hotelu” prod. USA, 
dozw. od lat 16.

ŚWIT Mała Sala godz. 15, 17 i 
19 cd 27 do 30 bm. „Kochankowie 
z Marony” produkcji polski-.'), 
dozw. od lat 18. od 31 bm. do 2 
czerwca „Niagara” prod. USA. 
dozw. od lat 16 (godz. 15, 17.15 i
19.30) .

ŚWIATOWID od 27 do 31 bm. 
godz. 16, 13 i 20 „Tygrys lubi świe
że mięso" produkcji francuskiej, 
dozw. od lat 16, od 1 czerwca do 
5 czerwca br. (godz. 15.30, 18 i
20.30) „Ostatni brzeg" produkcji 
USA, dozw. od lat 14.

Światowid Maia sala godz. 
15, 17 1 19 od 26 do 29 bm. „Ry
sopis" produkcji polskiej, dozw. 
od lat 18, od 30 bm. do 2 czerwca 
br. „Śmierć Belll” produkcji fran
cuskiej, dozw. od lat 16.

SFINKS od 25 do 28 bm. (godz. 
11 1 15.45) „Skarb w Srebrnym Je
ziorze" produkcji NRF, dozw. od 
lat 16, godz. 18 1 20.15 „Kaslarz” 
produkcji angielskiej, dozw. od 
lat 14, od 29 do 31 bm. godz. 11 
i 20.15 „Skarb w Srebrnym Jezio
rze”, godz. 15.45 i 18 „Ślepy peli
kan" produkcji radzieckiej, dozw. 
■><! lat 7, od 1 do 4 czerwca „Fa
raon" produkcji polskiej, dozw. 
od lat 16 (goefz. 10, 16 1 19).

KOLOROWE 27 bm. godz. 16 
Bajki, godz. 17 1 19 „Trzej mnsz. 
kieterowlc” produkcji francuskiej, 
dozw. od lat 12 (seria I). 31 bm. 
godz. 17 1 19 „Oskarżony” produk
cji czeskiej, dozw. od lat 14.

BALLADYNA 25 bm. „Ostatni 
lot" produkcji radzieckiej, dozw. 
o<f lat 14, 28 bm. „Zawsze w nie
dzielę" produkcji polskiej, dozw. 
od lat 10. 1 czerwca br. ,.Bia>a 
karawana" produkcji radzieckiej, 
dozw. od lat 16.

TEATR LUDOWY
27 bm. godz. 19.15 „Zólta szlaf

myca", 28 bm. godz. 19.15 „Zyg- 
muntowskle czasy”, 29 bm. teatr 
nieczynny, 30 bm. godz. 19.1S „Bun. 
kier", 31 bm. godz. 11 „Zygntun- 
towskle czasy”, 1 czerwca br. Goś
cinny występ w Rzeszowie, 2 
czerwca br., godz. 19.15 „Zólta 
sziatmyca".

zji „Erato”. 1. VI. godz. 17 — 
„Kiedy znów będę mały" — im
preza Młodzieżowej Estrady Poe
tyckiej dla Szkoły nr 81 z okazji 
Międzynarodowego Dnia Dziecka.

OGNISKO MŁODYCH ZDK HIL 
OS. MŁODOŚCI

31. V. godz. 18 — z cyklu „Wie
czór w hotelu" — „Mój chłopiec
— moja dziewczyna” — mówi mgr 
H. Bohdanowicz, 1. VI. godz. ¡9 — 
„Młodzieżowe rytmy" — koncert 
laureatów Festiwalu Młodzieżo
wych Zespołów Artystycznych.

DOM MŁODEGO HUTNIKA 
OS. STALOWE

30. V godz. 19.15 — „Miejsce na 
lato” — zestaw filmów o tematy
ce krajoznawczej.

PROGRAM TELEWIZJI
27. V. — 2. VI. 67

SOBOTA

Godz. 9.00 „Proces przeciwko 
miastu” — film prod. włoskiej.
10.55 Biologia dla klas VII, 11.55 
Geografia dla klas VI, 16.05 Pro
gram dnia 1 tygodnia, 16.30 Dla 
nauczycieli, 16.55 Wiadomości, 17.06. 
Dla młodych widzów, 17.45 „wio
sna" — film, 18.10 „Po szóstej". 
18.35. „Warszawa, ja i Ty". 19.20 
„Dobranoc”, 19.30 Monitor, 20.05 
„Mój przyjaciel Józef" — film, 
20.35 „Przedstawiamy”, 21.35 Dzien
nik TV, 21.40 Wiadomości Sporto
we. 21.50 „Proces przeciwko mia
stu" — film.

NIEDZIELA

Godz. 8.30 POLITECHNIKA TV,
10.25 „Schwytana tęcza". 11.00 
„Spacer po Muzeum Węgierskiego 
Folkloru". 11 30 Film z serii „Cza
rownice”, 11.55 Wiadomości. 12.05 
Program z cyklu „Prom". 12.50 
PKF, 13.60 „W starym kinie", 14.00 
Przemiany, 14.25 Narty wodne. 
15.05 Bonanza — „Bezsenna noc", 
17.15 Luwr — film, 15.55 „Ludzie 1 
zdarzenia", 1«.15 „Złote maski" — 
teleturniej. 18.05 „Portrety" 18.55 
Słownik wyrazów obcych. 19.2.1 
Dobranoc. 19.30 Dziennik TV, 20.05 
Wieczór przy kominku, 20.45 „Nie 
Jedzcie stokrotek" — film prod. 
USA. 22.30 Niedziela Sportowa.

PONIEDZIAŁEK

Godz. 15.30 Mistrzostwa Europy 
w boksie, 17.00 Wiadomości, 17.05 
Dla młodych widzów, 17.25 „Kło
poty zielonego sportu”, 17.40 „Go
rąca linia", 18.15 Spacerkiem po 
kinach, 18.45 Magazyn Postępu Te
chnicznego, 19.20 Dobranoc. 19.30 
Dziennik TV, 19.55 Teatr Telewizji: 
„FEDRA" Jean Racine, 21.25 Mi
strzostwa Europy w boksie, 22.30 
Dziennik TV. 22.45 Kronika.

WTOREK

( Godz. 10.00 „Łańcuch” — film.
11.55 Z cyklu: „O miejsce wsi ód 
ludzi", 14.50 przysposobienie rolni
cze; 15.30 Mistrzostwa Europy w

1 boksie, 17.00 Wiadomości, 17.05 
, Klub pod Smokiem", 17.45 Ka
baret reklamowy. 17.55. „Asocja
cje" — teleturniej, 18.25 „Nad O- 
drą i Bałtykiem". 18.55 „Gradus 
ad Parnassum”, 19.20 Dobranoc, 
19.30 Dziennik TV. 20.05 „Jan Kie
pura", 20.45 „Buty" film TV, 21.10 
Kronika Kulturalna, 21.30 Mistrzo
stwa Europy w boksie, 22.30 Drlc” 
nlk TV.

ŚRODA

Godz. 9.20 „Egoistka" film. 10.” 
Fizyka dla klas VII, 11.55 Chera‘a 
dla klas VIII, 16.20 „Przypomina
my, radzimy", 16.30 PKF, 16.40
Kronika, 16.55 Wiadomości. 17.00
„Zwierzęta areny" — film, 17.10
„Nie tylko dla pań", 17.40 wsze
chnica TV, 18.15 „Spo'kanie z 
Chopinem", 18.45 „Światowid 
19.20 Dobranoc. 19.30 Dziennik T’’. 
20.00 Mistrzostwa Europy w bok
sie, 22.15 Dziennik TV, 22 30 „Kot 
trowersje”.

CZWARTEK

Godz. 10.55 Historia dla kia' 
16.00 Politechnika TV, 17.00 Wia
domości, 17.05 Międzynsrodow. 
Dzień Dziecka. 18.30 „Barkaroli"
— program muzyczno-balew-- 
19.00 „Gawędy o współczesności". 
19.20 Dobranoc, 19.30 Dziennik TV 
20.00 „Złote ręce". 20.15 „I ęk" — 
film fabularny. 21.55 „Refleksje".
22.25 Dziennik TV.

PIĄTEK

Godz. 10.00 „Burzliwa młodość ’
— film, 12.00 Dla klasy II „Ko 
ledzy z dalekich krajów”, 12.45 
Zajęcia techniczne dla klasy VIII.
16.55 Wiadomości. 17.00 „Miś z o- 
kienka”, 17.15 Dla młodych wi
dzów, 17.30 „Przygody Robinsona 
Crusoe, 17.55 Wszechnica TV, 18.25 
Recital piosenkarski Cecile Devll- 
le, 18.50 „Poligon”, 19.20 Dobranoc, 
19.30. Dziennik TV, 20.00 Mistrzo
stwa Europy w boksie, 22.30 Dzien
nik TV, 22.45 Kronika.
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„Co wiesz 
o sąsiadach?“

Taki był tytuł turnieju ro
zegranego w ub. tygodniu 
między dwoma wydziałami 
huty — Walcownią Zimną 
Blach i Stalownią Konwer
torową. w ramach V Olimpia
dy Kulturalnej HiL.

W pierwszym starciu trzy
osobowych drużyn wygrał 
zespól z P-62 zdobywając 20 
(maksymalnych) punktów, 
przeciwnicy uzyskali 18. Py
tania z dziedziny produkcji 
opracował wydział dla swego 
przeciwnika. Do drugiej kon
kurencji przygotowywali się 
plastycy amatorzy. Temat — 
karykatura znanej postaci z 
huty. W trakcie rysowania 
śpiewał Marian Popiel, przy

Konkurs na fotogazetkę wygrała załoga Walcowni Zimnej Blach.

A oto jury turnieju in corpore...

Mocniej, mocniej • pokaż co potrafisz. Oto jeden z dowcipnych 
konkursów turnieju.

grywał zespół muzyczny O- 
gniska Młodych, a Arkadiusz 
Polański recytował utwór 
Tuwima „Bal w Operze”. 
Tym razem jednak szala zwy
cięstwa przeważyła się na ko
rzyść wydziału P-55.

W konkursie piosenki wy
stąpili: Jan Stela — ślusarz z 
P-55 i Wiesław Wójcik — 
elektryk z P-62. Wynik remi
sowy .Następna konkurencja 
to recenzja sztuki „Zygmun- 
towskie czasy” przedstawiona 
przez Juliana Czecha P-62 i 
Zbigniewa Ferczyka P-55 — 
wygrał Ferczyk różnicą 4 
punktów. I znów rozgrywka 
między plastykami, tym ra
zem chodziło o wykonanie 

fotogazetki pt. Z kraju i świa
ta. Wykonawcy: Marian Po
pek P-55 i Józef Szczerba! 
P-62. Ich mozolną pracę umi
lał Polański parodią wierszy 
Zechentera. Po tej konkuren
cji Wydział P-55 miał już 43 
punktów a P-62 — 38.

Na scenie znów rozgrywki 
między trzyosobowymi dru
żynami, temat: „Co wiesz o 
V olimpiadzie”. Treścią py
tań były imprezy organizo
wane przez wydział przeciw
ników. Tu znów mocniejsi 
byli przedstawiciele P-62. W 
konkursie na wygłoszenie sa
tyrycznego wiersza lub aneg
doty wystąpili Anna Gac z 
P-55 i Franciszek Zych z 
P-62. Wyższą punktację uzyskał 
F. Zych. Zdecydowaną prze
wagę uzyskali walcownicy w 
trudnej konkurencji pt. Co 
wiesz o życiu kulturalnym 
Krakowa. Rozgrywki zakoń
czono wesołą konkurencją 
sprawnościową obejmującą sla
lomowy bieg z jajkiem na 
łyżce, taki sam bieg z piłką u 
nogi i strzał z nadmuchanego 
balonika.

Turniej wygrali walcowni
cy przewagą 8 punktów, Sta
lownia Konwertorowa uzy
skała 84. Wszyscy zawodnicy 
otrzymali kwiaty i książki.

W sumie bardzo udana im
preza. Widownia była nie
mniej zaangażowana w roz
grywkach jak zawodnicy. W 
dopingu jednak przeważali 
zwolennicy Walcowni, którą 
reprezentował cały aktyw 
społeczny i gospodarczy. Miły 
nastrój widowni zakłócały 
głośne uwagi kilkuletnich 
chłopców — oraz tupanie i 
gwizdy (nie pierwsze już w 
Hali Garaży) uczniów Tech
nikum Elektrycznego, (kp)

Śpiewa piosenkarka Jolanta Bo- 
rusiewicz.

„FANFAN TULIPAN” 
REŻYSERIA CHRISTIAN- 

JAQUE
PRODUKCJA: FRANCUS 

KO-WŁOSKA
KINO: „ŚWIT”, 25—31 bm.
Fanfan Tulipan — postać 

stworzona przez ludowych 
pieśniarzy, typ żołnierza-sa ■ 
mochwały, ucieleśniającego 
typowe cechy francuskie, ko
chającego wino na równi ze 
sławą i kobietami, gotowego 
zawsze służyć sprawie, któ
rą uzna za słuszną... W fil
mie Christiana Jaque’a jest 
może niezupełnie tak. Jego 
Fanfan woli zdecydowanie 
kobiety niż sławę i wino. Ale 
to przecież nie umniejsza 
sympatii, jaką darzymy jego 
ekranowe wcielenie.

14 lat temu „Fanfan Tuli-
□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□a

KSIĄŻKI
Stanisław Lem — „Obłok 

Magellana” — Piąte już z ko
lei wydanie tej niezwykle po
czytnej powieści fantastyczno- 
naukowej, która została prze
tłumaczona na wiele języków 
ODcych.

Iskry, cena 20 zł.
Monika Warneńska — 

„Front w Dżungli” — Zbiór 
reportaży. Praca powstała ja
ko efekt drugiej wyprawy 
do Wietnamu. Po pierwszej, 
autorka napisała książkę pt. 
„Most na rzece Ben Hai”. O- 
becnie Warneńska przebywa 
w Wietnamie po raz trzeci.

Kqcik filatelistyczny nich orzeł skalny, jastrząb-
1 _kania, jastrząb—krogulec, so-

Ptaki drapieżne
Kolekcjonerów znaczków z 

dziedziny ornitologii zainte
resuje — jak sądzimy — se
ria znaczków pt ptaki dra
pieżne. Seria ta jest obecnie 
w obiegu w NRD. Znaczki 
przedstawiają sylwetki pta
ków drapieżnych rzadko już 
spotykanych w krajach 
europejskich; — należą do 

pan” wszedł na polskie ekra
ny i ta premiera pociągnęła 
za sobą znamienne skutki. To 
był nie tylko wielki sukces 
kasowy (w ciągu 6 lat film 
obejrzało w Polsce blisko 6.5 
min ludzi, a wpływy za bilety 
wyniosły ok. 17 min złotych); 
film wywołał prawdziwą re
wolucję w dziedzinie mody i 
obyczajów, na kilka lat zde
terminował typ i styl męs
kiej urody, a wreszcie wyłan- 
sował w Polsce Gerarda Phi- 
lipe, który aż do swej przed
wczesnej śmierci utrzymał 
niezwykłą popularność.

Dla kinematografii fran
cuskiej i w ogóle zachodnio
europejskiej „Fanfan Tuli
pan” był filmem przełomo
wym. Kinematografia fran
cuska była wówczas na dnie

Pisze również o strefach wy
zwolonych południowego 
Wietnamu. W książce znajdu
je się wiele ciekawych zdjęć.

LSW, cena 40 zł.
Carson McCuller — „W 

zwierciadle złotego oka" — 
Powieść napisana przez współ
czesną pisarkę amerykańską, 
zaliczaną do najpopularniej
szych autorek młodego poko
lenia tego kraju.

Czytelnik, cena 13 zŁ
„Dzieła Polskie” — Jana 

Kochanowskiego — Prof. Ju
lian Krzyżanowski opracował 
całość dorobku pisarskiego 
naszego największego poety 
okresu renesansu.

PIW, cena 2 tomów 60 zł.

kół—postułka, myszołów. Se
ria składa się z sześciu war
tości. (kp)

kryzysu i oto powstał film, 
który nie tylko osiągnął we 
Francji sukces przewyższają
cy sukcesy wielkich wester
nów, ałe i zapoczątkował od
wrócenie fali. Wyświetlany na 
całym świecie, przyjmowany 
z jednakowym entuzjazmem 
na wschodzie i zachodzie, peł
nił „Fanfan Tulipan” wdzięcz
ną rolę ambasadora odradza
jącej się zwolna kinemato
grafii francuskiej.

Przypominamy, że główną 
rolę kobiecą odtwarza w fil
mie dawno u nas niewidzia
na Giną Lollobrigida.

„TYGRYS LUBI S WIEŻE 
MIĘSO"

REŻYSERIA: CLAUDE
CIIABROL

PRODUKCJA: FRANCUS- 
KO-WŁOSKA

KINO: „ŚWIATOWID”,
Film ten jest pierwszym na 

polskich ekranach przedsta
wicielem tzw. „bondomanii” 
czyli mody na filmy o agen
tach wywiadu, która od trzech 
lat opanowała wszystkie 
większe kinematografie kra
jów kapitalistycznych. Okre
ślenie „bondomania” utwo
rzone zostało od nazwiska 
Jamesa Bonda, głównego bo
hatera cyklu powieści lana 
Fleminga, adaptowanych od 
pięciu lat przez kinematogra
fię angielską. James Bond — 
super-agent wywiadu angiel
skiego stał się przedmiotem 
licznych naśladownictw i pa
rodii.

Film Chabrola jest i w za
łożeniu i w efekcie ekranową 
kpiną z poetyki filmów o 
Bondzie, których ten reżyser 
francuskiej „nowej fali” nie 
ceni zbyt wysoko. Charakte
rystyczna dla wszystkich 
młodych twórców francus
kich skłonność do pastiszu i 
groteski, połączona ze wsnom- 
nianą niechęcią, zadecydowa
ły o przyjęciu przez Chabrola 
propozycji producentki Chri- 
stine Gouze-Rcnal. Uznali 
oboje, że scenariusz naDisany 
wg pomysłu aktora Rogera 
Danina (odtwórcy roli tytuło
wej) zawiera w sobie zadatek 
na film łączący miłe z poży
tecznym, tzn. dobrą kasę z in
teligentną drwiną z „bondo
manii”.

ZAKUPILIŚMY
„Znałem ją dobrze" — 

włoski dramat społeczno-psy- 
chologiczny w reżyserii An
tonio Pietrangelego. (DR)

Krakowska
Drukarnia Prasowa

Kraków, Wielopole 1 
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Final: kwiaty i nagrody książkowe dla zwycięzców.
Foto: J. BROŻEK

KRZYŻÓWKA

Satyra w prasie

Pionowo: 1. zginął z rąk Dawi
da, 2. znak piśmienny, 3. budynek, 
w którym odbywają się przedsta
wienia, 4. imię żeńskie, 5. wynik 
dzielenia, 6. ustęp tekstu zaczy
nający się od nowego wiersza, 11. 
drużyna, zespół, 12. wybrany, no- 
wowybrany, 13. kram z mięsem,
15. arktyczny jeleń, 17. wschód, 
kierunek wschodni (niem.), 19. u- 
czestnik procesu, 20. ostry brzeg 
czegoś, 22. w Trylogii oznaczała 
bitwę, potyczkę, 23. łukowe skle
pienie na filarach, 25. rodzaj tka
niny konkurującej z wełną, 26. 
miejscowość kuracyjno wypoczyn
kowa — głównie maluchów.

Poziomo: 1. uprzedzająco grze
czny dła kobiet, 4. zapalenie gar
dła, 7. jednostka pracy i energii 
(w układzie CGS), 8. instrument 
muzyczny będący godłem poezji.

Nici faszystowskiego przewrotu 1 terroru w Grecji zaczynają się 
A- („Prawda")

Kys. M. KUŻNIECOWA
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śpiewu, 9. republika w Pirenejach,
10. zwolnienie od zajęć szkolnych,
14. urządzenie do cięcia drzewa 
lub kamienia, 16. główny skład
nik powietrza, 13. ogłoszenie, a- 
nons, 19. wiązka zboża, 21. wyso
kość punktu nad poziomem mo
rza, 24. nawóz sztuczny, miesza

nina azotanu amonowego z wap
niakiem, 27. odpieranie napaści, 
28. kojarzy się z Diogencsem, 29. 
skrót nazwy naczelnego organu 
kontroli, 20. niedokrwistość, 31. 
metalowa rękojeść.

Rozwiązania zadań prosimy nad
syłać na adres redakcji do dnia 2 
czerwca br. Wśród autorów pra
widłowych rozwiązań redakcja 
rozlosuje nagrody w postaci bo
nów książkowych.

□

Prawoskrętnie: 1. wędzidło, ro. 
dzaj munsztuka, 3. ciasto z serem, 
5. jarmułka, 7. ostrze noża, pała
sza, 9. produkt ajencji JPP, 11. 
Jednostka administracyjno-teryto
rialna we Francji, Belgii, 13. 
przykrywka butelki zastępująca 
korek, 15. część obudowy silnika 
1 jego zbiornik oliwy, 17. lewy do
pływ Wisły.

Lewoskrętnle: 2. najdroższa
część ryb jesiotrowatycłl, 4. jądro 
śliwki. 6. nauczyciel sportowców, 
8. bohater „Placówki" B. Prusa, 
10. fuzja myśliwska, strzelba, 12. 
1/363 kalendarza. 14. stronnictwo 
polityczne, 16. znany norweski 
badacz polarny, 18. najwyższa 
szkolna ocena. 

ROZWIĄZANIE ZADAŃ Z NR 20 
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Poziomo: 1. farys, 5. sobek, 8. 
efekt, 9. akces, 10. rulon, 11. jun

ta, 12. kasza, 15. żeton, 18. obraza, 
19. kornet, 21. szlak. 24. antał, 27. 
upiór, 28. lamus, 29. Samos, 30. 
ziole,31. metka, 32. norma.

Pionowo: 1. flank, 2. reces, 3. 
sesja. 4. leśnik, 5. straż, 6. bslet, 
7. Konin, 13. arbuz, 14. zjawa,
16. ekran, 17. omega. 20. kllper, 
21. szlam, 22. limit. 23. kusza, 24. 
arsen, 23. tumor, 26. łuska.

LITERÓWKA 
SIENKIEWICZ

BONT KSIĄŻKOWE
za rozwiązani,e zadań z nr 1» 

otrzymują: Kazimierz Bothenek
— N. Huta, Centrum B, bl. 9 m. 
19, Joanna Klrschner — N. Huta, 
Centrum C 2/65, Stanisław Wadas
— Kraków 42, ul. Kamienna 15/3, 
Alina Kulwieć — N. Huta Cen
trum D bl. 3/15, Wojciech Piotro. 
wicz — N. Huta, os. Strusia 10/34.

Cwaga: bony przesyłamy pocz
tą.

50


